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Správa o kontrole dodržiavania povinností podľa zákona č. 264/2022 Z. z. 
Podnet na preverenie č.: PGO-RPMS/2022/00080 
Programová služba: Jednotka     
Vysielateľ: Rozhlas a televízia Slovenska 
Číslo licencie: TD/1 
 
Na základe záverov uvedených v správe Kancelária Rady pripravila nasledujúce uznesenie: 
 
Návrh uznesenia: 
Rada pre mediálne služby (ďalej len „Rada“) ako orgán príslušný podľa § 109 ods. 1 až 4 a § 110 ods. 
2 písm. e) zákona č. 264/2022 Z. z. o mediálnych službách (ďalej len „zákon č. 264/2022 Z. z.“) 
postupom podľa § 150 zákona č. 264/2022 Z. z. preverila podnet na preverenie evidovaný pod č. PGO-
RMS/2022/00080 smerujúci voči vysielaniu programovej služby Jednotka vysielateľa Rozhlas 
a televízia Slovenska a uznala podnet na preverenie podľa ustanovenia § 150 ods. 13 zákona č. 264/2022 
Z. z. za neopodstatnený. 
 
Úloha: 
Kancelária Rady oznámi podávateľovi podnetu na preverenie výsledok preverenia podnetu. 
T: 19. 12. 2022                          Z: PgO 
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Podnet na preverenie č.   PGO-RPMS/2022/00080 zo dňa 19. 09. 2022 

Podávateľ:                              fyzická osoba 

Predmet podnetu:                           O 5 minút 12 

Deň a čas vysielania:                         18. 09. 2022 o cca 11.55 hod.  

Označenie podľa JSO:                        - 

 

Programová služba:   Jednotka 

Vysielateľ:    Rozhlas a televízia Slovenska 

Číslo licencie:    TD/1 

 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
Dátum:                       30. 11. 2022  



OBSAH  PODNETU: 
 „V prvych 10 minutach relacie odzneli z ust hosta R. Fica slova o akomsi vrazdeni deticiek na 
Dombase za poslednych 8 rokov akymisi ukrajinskymi fasistami. Moderator nijak nezasiahol 
a R. Fica nechal volne sirit tuto rusku propagandu co je priamo v rozpore s § 3 odst. 3 pism. 
V, zakona c. 532/2010 o Rozhlase a televizii Slovenska, kde sa jednoznacne uvadza, citujem, 
"poskytujú nestranné, overené, neskreslené, aktuálne, zrozumiteľné a vo svojom celku vyvážené 
a pluralitné informácie o dianí v Slovenskej republike i v zahraničí na slobodné utváranie 
názorov,". 
Ruska propaganda o akomsi vrazdeni deticiek na Donbase ukrajinskymi fasistami za 
poslednych osem rokov nie je v ziadnom pripade nestrana, overena, neskreslena informacia. 
OBSE a ani Ruska federacia, ktora danu oblast od roku 2014 okupuje, nepreukazal pravdivost 
takehoto tvrdenia. Mam zato, ze nezasiahnutim moderatora a teda prenechanie Robertovi 
Ficovi volny priestor na sirenei proruskej propagandy, obycajneho HOAXu prislo k poruseniu 
zakona o RTVS a teda k naplneniu moznosti udelenia pokuty RTVS.“ 
 
PRÁVNE VÝCHODISKÁ POSUDZOVANIA: 
 
Zákon č. 264/2022 Z. z. o mediálnych službách (účinný od 1. 8. 2022): 
§ 25 
Prístup verejnosti k pluralitným, objektívnym a nestranným informáciám 
Vysielateľ, ktorý nepodlieha samoregulačnému mechanizmu zapísanému do evidencie podľa 
tohto zákona, regulujúcemu aj oblasť všestrannosti informácií, názorovej plurality a 
objektívnosti a nestrannosti programov, je povinný 
a) zabezpečiť všestrannosť informácií a názorovú pluralitu v rámci vysielanej programovej 
služby, 
b) zabezpečiť objektívnosť a nestrannosť spravodajských programov a programov aktuálnej 
publicistiky; názory a hodnotiace komentáre musia byť oddelené od informácií spravodajského 
charakteru. 
 
ANALÝZA – stanovisko Kancelárie Rady pre mediálne služby: 
Podávateľ podnetu namietal voči programu O 5 minút 12, v ktorom mali odznieť nepravdivé 
tvrdenia (hoax) o vraždení detí na Donbase, pričom moderátor podľa neho nezasiahol 
a ponechal tak  priestor na šírenie ruskej propagandy. 
 
Program O 5 minút 12 vysielaný na programovej službe Jednotka je formát relácie, ktorý 
prináša pohľad na aktuálne dianie na politickej scéne, pričom v rámci monitorovaného 
programu spoločne s moderátorom v štúdiu diskutujú pozvaní politickí predstavitelia na 
aktuálne témy. 
 
Program sme vzhľadom na jeho formát (aktuálna publicistika) a výhrady podávateľa podnetu 
posudzovali na základe ustanovenia § 25 písm. b) zákona č. 264/2022 Z. z. o mediálnych 
službách t. j. z hľadiska povinnosti zabezpečiť objektívnosť a nestrannosť spravodajských 
programov a programov aktuálnej publicistiky; 
 
Medzi kritériá objektivity vo všeobecnosti zahŕňame: relevanciu, transparentnosť, presnosť, 
úplnosť, vecnosť, vyváženosť, rôznorodosť, aktuálnosť, zrozumiteľnosť, osvojenie si pozície 
odstupu a neutrality vo vzťahu k predmetu spravodajstva, absenciu stránenia. 
 
 
 



Monitoringom predmetnej relácie sme zistili nasledovné skutočnosti. Pozvanými hosťami 
politicko-publicistickej relácie O 5 minút 12 boli:  

Boris Kollár – predseda NR SR (Sme rodina) 
Robert Fico – poslanec NR SR (Smer-SD) 

Moderátor na úvod predstavil hlavné témy, na ktoré sa malo diskutovať v rámci relácie 
(budúcnosť koalície a boj proti zdražovaniu). Pred začatím samotnej diskusie vysielateľ 
sprostredkoval krátky príspevok, v ktorom odzneli vyjadrenia vládnych a aj opozičných 
politikov, ktorí sa v krátkosti vyjadrovali k nezhodám panujúcim v koalícii. Následne 
moderátor privítal a predstavil prítomných hostí v štúdiu.   
 
Pred samotnou diskusiou s pozvanými hosťami vysielateľ sprostredkoval krátke príspevky, 
v ktorých odzneli vyjadrenia premiéra SR E. Hegera, ministra obrany J. Naďa, ministra financií 
I. Matoviča, respektíve opozičných politikov NR SR: R. Sulíka, B. Gröhlinga (SaS), R. Fica 
(Smer-SD) či P. Pellegriniho (nezaradený, Hlas-SD), ktorí reagovali na zablokovanie 
(neotvorenie) parlamentu počas septembrovej schôdze. V úvode diskusie moderátor divákov 
informoval, že predmetná diskusia sa bude týkať tém ako zablokovanie parlamentu, predstavy 
trojkoalície o vládnutí, referendum a predčasné voľby. 
V rámci monitorovaného programu s moderátorom v štúdiu diskutoval koaličný poslanec 
a predseda NR SR Boris Kollár (Sme rodina) a opozičný poslanec NR SR Robert Fico (Smer-
SD). 
Úvodná diskusia sa venovala neotvoreniu parlamentu na septembrovej schôdzi. Podľa predsedu 
parlamentu išlo o test zo strany opozičnej strany SaS, ktorá sa rozhodla odísť z koalície. B. 
Kollár odpovedal, že strana SaS chcela týmto krokom zistiť, kto v parlamente podporí koalíciu, 
čo sa im však nemalo podariť, nakoľko zistili len to, čo aj predtým vedeli, že koalícia je 
v minoritnej vláde so sedemdesiatimi poslancami. Podľa R. Fica išlo o štandardnú obštrukčnú 
prácu časti bývalej koalície, pričom nepredpokladá, hoci aj keby sa blokoval parlament tri 
mesiace (návrh opozičnej ĽSNS), že by prezidentka kvôli nefunkčnosti parlamentu vyhlásila 
predčasné parlamentné voľby. 
Na to R. Fico požiadal moderátora o slovo, aby v krátkosti okomentoval rozhodnutie Európskej 
komisie v súvislosti odobrať Maďarsku 7,5 miliardy eur z  fondov za porušenie princípov 
právneho štátu (nedostatočný boj proti korupcii a problematické prideľovanie verejných 
zákaziek).1 Fico viackrát zdôraznil, že hlavným dôvodom odobratia peňazí je to, že maďarský 
premiér má odlišný názor na Ruskú federáciu a neposiela na Ukrajinu zbrane. Fico dodal, že ak 
by Maďarsko porušilo princípy právneho štátu, tak by rovnako o eurofondy malo prísť aj 
Slovensko. Podľa Fica je dôležité, aby Slovenská republika preukázala mieru solidarity s 
Maďarskom, a aby vetovalo rozhodnutie Európskej komisie. S názorom Fica súhlasil aj Kollár, 
ktorý však zdôraznil, že nesúhlasí s politikou Orbána, avšak rešpektuje to, že si ho ľudia zvolili 
v demokratických voľbách. Podľa Kollára je nemysliteľné, aby sa trestal členský štát Európskej 
únie za to, že nevyznáva tú istú politiku. Moderátor upozornil na skutočnosť, že Maďarsko bolo 
dlhé roky upozorňované, že má problémy s právnym štátom, a to najmä v súvislosti s korupciou 
či s kvalitou demokracie. Kollár sa zamyslel, či je na Slovensku lepšia kvalita demokracie. 
Kollár podotkol, že ide o selektívny prístup ku konkrétnym členským štátom, pričom 
skritizoval politiku V. Orbána, najmä vo vzťahu ku Slovenskej republike. Na to Fico opätovne 
zdôraznil, že v tomto prípade nejde o právny štát, ale o to, že Maďarsko má iný názor na veci, 
ktoré sa týkajú Ukrajiny. Za tým Fico kritizoval koalíciu, aj so stranou R. Sulíka (SaS), že 
Slovenská republika sa pridala k politike západu s cieľom zničiť Rusko. Fico zdôraznil, že je 
proti vojne na Ukrajine a súčasnú situáciu považuje za hrubé porušenie medzinárodného práva. 
Podľa Fica problém na Slovensku vznikol tým, že Slovensko prijalo neefektívne sankcie, 
                                                 
1 Dostupné na: https://spravy.pravda.sk/svet/clanok/640734-eurokomisia-navrhla-odobrat-madarsku-7-5-
miliardy-eur-z-eurofondov/ 



pričom sa zapájame do svetovej politiky zničiť Rusko. Moderátor oponoval, že ide o Ficovo 
videnie, ale i tým, že Rusko chce vrátiť stav v Európe pred rok 1997. Fico odpovedal, že chcel 
len pomenovať prapríčinu celého problému, pričom sa vyslovil, že si nepamätá, že by 
verejnoprávny vysielateľ robil televízne relácie v čase, keď fašisti na Donbase zabíjali malé 
deti. Na to Fico požiadal, aby sa v téme vrátili späť k slovenskej politike, pričom načrtol tému 
energetickej krízy, aj v súvislosti s hlbokou vládnou krízou, ktorej východiskom by mali byť 
predčasné parlamentné voľby. Na jeho slová zareagoval predseda parlamentu tým, že Ukrajina, 
ale ani Európska únia sa nerozhodli napadnúť Ruskú federáciu, a v tomto prípade išlo 
o výsostné rozhodnutie Ruska urobiť takýto čin. 
Následne hostia na základe doplňujúcich otázok moderátora diskutovali o hlavných diskusných 
okruhoch, ktoré sa kontinuálne počas celého trvania relácie dotýkali tém ako: vládnutie 
menšinovej vlády, energetická kríza a zastropovanie cien energií či referendum 
a predčasné voľby, kde vysielateľ sprostredkoval stanovisko prezidentky SR súvisiace 
s vyhlásením referenda, ale i názor P. Pellegriniho, či sa zúčastní na proteste, ktorý organizuje 
opozičná strana Smer-SD. 
 
Na predmetné témy pozvaní hostia prezentovali a vzájomne konfrontovali svoje názory, pričom 
hľadali možné riešenie danej situácie, a to najmä v súvislosti s energetickou krízou v kontexte 
ako lepšie pomôcť občanom Slovenskej republiky. 
 
                                                                      * * *     
Podávateľ namietal voči programu O 5 minút 12, v ktorom mali odznieť nepravdivé tvrdenia 
(hoax) o vraždení detí na Donbase, pričom moderátor mal týmto ponechať svojmu hosťovi 
voľný priestor na šírenie ruskej propagandy. 
V monitorovanom programe sme  zaznamenali výhradu podávateľa, keď R. Fico reagoval na 
poznámku moderátora, že Rusko chce vrátiť stav v Európe pred rok deväťdesiatsedem (1997). 
Robert Fico približne v čase cca o 12:11:48 hod. povedal nasledovné: 
Robert Fico: „Pán redaktor, ja som len považoval za dôležité povedať tú prapríčinu toho 
celého problému, ktorý tu je, lebo ja si nepamätám, že by ste robili televízne relácie v roku 
dvetisíc, ja neviem, štyri alebo päť, keď zabíjali fašisti na Donbase malé deti. V poriadku, aj to 
má nejaké, samozrejme, svoje základy, ale poďme k tej slovenskej politike. Ja si myslím, že 
treba toho býka chytiť za rohy a nie za chvost. Oni ho stále držia za chvost a čakajú, že s čím 
tá Európska komisia a Európska únia príde, s akými návrhmi. Musím s veľkou ľútosťou 
skonštatovať, dúfam, že bude na to priestor, pán predseda, musíme si povedať, čo to vlastne za 
nezmysly navrhuje tá komisia, pokiaľ ide o tých stoosemdesiat eur za mega.“ 
Marek Makara: „K tomu sa dostaneme, pán Fico.“ 
 
Robert Fico sa vo svojom tvrdení kriticky vyjadril na adresu vysielateľa (RTVS), pričom 
poukázal na situáciu, podľa ktorej mali fašisti na Donbase zabíjať malé deti. Sme toho názoru, 
že R. Fico pravdepodobne myslel roky 2014 a 2015 (nie roky 2004 a 2005), kedy začala vojna 
na Donbase.  
Podľa článku, ktorý zverejnil spravodajský portál Tlačovej agentúry TASR (teraz.sk) ešte dňa 
6. 8. 2015, tak v Donecku (región na východnej Ukrajine) sa uskutočnila demonštrácia proti 
nečinnosti monitorovacej Organizácie pre bezpečnosť a spoluprácu (OBSE). Dôvodom 
protestu malo byť vyjadrenie nespokojnosti s neobjektívnosťou medzinárodných 
pozorovateľov. Konflikt na ukrajinskom východe si mal vtedy od  apríla 2014 (apríl 2014 – 
august 2015) vyžiadať životy najmenej 68 detí a ďalších 183 detí malo utrpieť zranenia. V 
rozhovore pre agentúru TASS to koncom júla uviedol hovorca Svetovej zdravotníckej 
organizácie (WHO) Tarik Jašarevič. 



Článok vo svojom závere informuje, že tzv. protiteroristická operácia (ATO) na východe 
Ukrajiny si celkovo vyžiadala už vyše 6800 mŕtvych a 17.000 zranených, informovala agentúra 
Ukrinform s odvolaním sa na odhady OSN.2 Rovnako o počte informuje aj denník SME vo 
svojom článku zo dňa 1. 6. 2016.3 
 
Dňa 8. marca 2022 Polícia  SR na svojom oficiálnom účte na sociálnej sieti Facebook, ktorý sa 
venuje hoaxom a podvodom, upozornila na ruskú propagandu, najmä v súvislosti 
s pamätníkom na Donbase, ktorý nechala zriadiť International Children Commision. Tá 
uvádza, že  podľa monitorovacej misie OSN bolo za viac ako šesť rokov vojny na Donbase 
zabitých 147 detí a 363 detí bolo zranených. Podľa polície SR táto stránka neuvádza, že by šlo 
o obete tzv. Banderovcov (súčasné pomenovanie pre batalión Azov, ktorý je často označovaný 
ako ultrapravicová skupina zložená z priaznivcov krajnej pravice). Práve niektorí proruskí 
aktivisti majú tieto obete pripisovať vyššie uvedenej skupine, a tak ospravedlňovať ruskú 
inváziu na Ukrajinu. 
 

 
 
Predmetnému výroku R. Fica sa venoval aj projekt demagog.sk, ktorý je projektom Inštitútu 
pre dobre spravovanú spoločnosť4. Úlohou predmetného projektu je kontrola faktických 
výrokov politikov, političiek a iných verejne aktívnych osôb, ktoré odznejú v politických 

                                                 
2 Dostupné na: https://www.teraz.sk/zahranicie/kyjev-ukrajina-protest-obse-necinnost/149533-clanok.html  
3 Dostupné na: https://svet.sme.sk/c/20179083/od-zaciatku-operacie-v-donbase-zomrelo-68-deti.html  
4 Dostupné na: https://www.governance.sk/  

https://www.teraz.sk/zahranicie/kyjev-ukrajina-protest-obse-necinnost/149533-clanok.html
https://svet.sme.sk/c/20179083/od-zaciatku-operacie-v-donbase-zomrelo-68-deti.html
https://www.governance.sk/


diskusiách v TV a v iných médiách, prípadne ktoré sú uverejnené na profiloch politikov a 
političiek na sociálnych sieťach.  
Predmetný projekt na svojej webovej stránke považuje výrok R. Fica: „Som len považoval 
za dôležité povedať tú prapríčinu toho celého problému, ktorý tu je, lebo ja si nepamätám, že 
by ste robili televízne relácie v roku dvetisíc, ja neviem, štyri alebo päť, keď zabíjali fašisti na 
Donbase malé deti.“ za nepravdivý.  
Vo svojej analýze uvádza, že príčinou vojny na Ukrajine nie sú fašisti zabíjajúci deti na 
Donbase, naopak: civilné obete tohto konfliktu sú následkom ruskej invázie na Ukrajinu, ktorú 
Rusko v roku 2014 začalo anexiou Krymu a priamou vojenskou podporou separatistických 
republík na Donbase. Článok sa vo svojej analýze ďalej venuje reorganizácii ukrajinskej 
armády tak, ktorej podstatou je, aby členovia s neonacistickými názormi boli vo výraznej 
menšine. Na záver sa článok venuje tomu, že obvinenia z fašizmu a nacizmu na Ukrajine sú 
kľúčovým motívom ruskej propagandy, ktorým opakovane odôvodňuje inváziu na Ukrajinu. 
Ruská propaganda šírila aj dezinformácie o zabíjaní detí na Donbase, ktoré sa nepotvrdili.5 
Zdroj: https://demagog.sk/vyrok/48571  
 
Monitoring preukázal, že v programe odznelo vyjadrenie R. Fica ohľadne zabíjania detí na 
Donbase, ktorý možno v zmysle vyššie uvedených informácií považovať za nepravdivý výrok, 
resp. za ruský naratív, pričom moderátor programu na danú informáciu nijakým spôsobom 
nereagoval. V tejto súvislosti však konštatujeme, že predmetná informácia bola napokon 
vyslovená v kontexte inej témy, v programe jej nebol venovaný žiadny ďalší priestor. Taktiež 
si myslíme, že daná informácia, vzhľadom na celkový kontext diskusie nemala vplyv na 
objektivitu programu ako celku. 
Taktiež konštatujeme, že  obaja hostia počas diskusie viackrát odsúdili ruskú inváziu na 
Ukrajine. 
 
Sme toho názoru, že diskusia napriek vyššie uvedenému výroku R. Fica, nebola v rozpore 
s objektivitou, resp. § 25 písm. b) zákona č. 264/2022 Z. z. o mediálnych službách. 
 
 
 
ZÁVER:   
Na základe uvedeného sme toho názoru, že vysielateľ programovej služby Jednotka 
odvysielaním relácie O 5 minút 12 dňa 18. 09. 2022 neporušil ustanovenie § 25 písm. b) 
zákona č. 264/2022 Z. z. o mediálnych službách. 
Podnet na preverenie navrhujeme posúdiť ako neopodstatnený.         
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 

                                                 
5 Dostupné na: https://www.stopfake.org/en/lies-crucifixion-on-channel-one/  

https://demagog.sk/vyrok/48571
https://www.stopfake.org/en/lies-crucifixion-on-channel-one/


                                                                                                                                 K bodu č. 14   

Prepis monitorovaného vysielania k Správe o kontrole dodržiavania povinností podľa 
zákona č. 264/2022 Z. z. (podnet na preverenie č. PGO-RPMS/2022/00080) 
 
Monitorované vysielanie:  O 5 minút 12 
Deň vysielania:   18. 09. 2022 
Čas vysielania:   11:55 h 
 
časový kód cca: 
11:55:00 obrazovo-zvukový predel 
11:55:06 začiatok programu O 5 minút 12 
 
Marek Makara, moderátor: „Menšinová vláda premiéra Hegera má za sebou prvý vážny test. 
Oslabenej trojkoalícii sa zatiaľ nepodarilo otvoriť septembrovú schôdzu parlamentu. Sulíkova 
SaS chcela vraj vidieť, ako si koalícia predstavuje vládnutie. Liberáli po zablokovaní schôdze 
majú za sebou už prvé rokovania s bývalými koaličnými partnermi. Podarí sa poslancom v 
utorok odblokovať parlament alebo budeme svedkami ďalších obštrukcií a politických 
šarvátok? Opozícia volá po predčasných voľbách a pripravuje protivládny protest. Popritom 
ľudia pociťujú najvyšší rast cien za posledných dvadsaťdva rokov. Je o päť minút dvanásť, 
dobrý deň.“ 
Boris Kollár, predseda Národnej rady SR, predseda hnutia (Sme rodina): „Zisťujem, že je 
prítomných šesťdesiatštyri poslancov, teda Národná rada nie je schopná uznášať sa.“ 
Robert Fico, predseda poslaneckého klubu v NR SR, predseda strany (Smer-SD): „Myslím 
si, že nebol lepší test, ktorý by ukázal, že máme nefunkčnú vládnu koalíciu.“ 
Eduard Heger, predseda vlády SR (OĽaNO): „Menšinová vláda dnes nemala v parlamente 
väčšinu. Som prekvapený, že to niekoho prekvapuje. Nás to neprekvapuje.“ 
Branislav Gröhling, poslanec NR SR (SaS): „Bohužiaľ, pán Heger, pani Remišová, pán 
Matovič nevedia vládnuť.“ 
Jaroslav Naď, minister obrany SR (OĽaNO): „Ako keby moji zamestnanci na ministerstve 
prišli do práce, ale odmietli čokoľvek robiť. Tak ich neplaťme, na čo ich potrebujeme, takých?“ 
Peter Pellegrini, nezaradený poslanec NR SR, predseda strany (Hlas-SD): „Jednoducho 
menšinová vláda, ktorá nedokáže povedať, s kým mieni túto krajinu viesť.“ 
Richard Sulík, poslanec NR SR, predseda strany (SaS): „Ak Igor Matovič odíde z vlády 
alebo bude odvolaný v Národnej rade, my dáme ponuku koalícii aj premiérovi Hegerovi, že 
sme pripravení sa vrátiť.“ 
Robert Fico: „Sulík je naivný, Sulík, opakujem, je to decko. On si myslí, že keď Matoviča 
odvoláme v parlamente, že on sa celý v bielom a s takou aureolou na hlave vráti do vlády. Však 
on je mimo reality.“ 
Igor Matovič, podpredseda vlády a minister financií SR, predseda hnutia (OĽaNO): 
„Držím palce Rišovi Sulíkovi, aby ukázal, aby si obliekli tričká, aby sme naozaj vedeli, že kto 
za koho kope.“ 
Marek Makara: „No, samozrejme, sledujete O päť minút dvanásť a budeme sa baviť najmä o 
zablokovanom parlamente, o predstavách trojkoalície vládnutia, ale samozrejme, aj o 
referende či možných predčasných voľbách. No a ja v štúdiu vítam predsedu parlamentu a šéfa 
hnutia Sme rodina, pána Borisa Kollára.“ 
Boris Kollár: „Ďakujem za pozvanie a všetkým prajem peknú nedeľu.“ 
Marek Makara: „Je tu s nami aj bývalý trojnásobný premiér, líder parlamentnej opozície, ale 
aj predseda strany Smer-SD Robert Fico.“ 
Robert Fico: „Ďakujem za pozvanie, peknú nedeľu.“ 



Marek Makara: „Páni, ďakujem, že ste prijali pozvanie do relácie O päť minút dvanásť. Pán 
predseda, Richard Sulík avizoval, že SaS zahlasuje za otvorenie septembrovej schôdze, v 
dostatočnom predstihu. Nakoniec sa vám to nepodarilo ani na dvakrát. Aký odkaz vám Sas 
týmto dala, a teda či, ako vnímate to, ich argument, že chceli vidieť, ako si vlastne trojkoalícia 
predstavuje vládnutie v menšine?“ 
Boris Kollár: „Pozrite sa, ja si osobne myslím, že to bol taký test. SaS chcela vidieť, kto nás 
všetko podporuje. Čiže chceli vidieť, kto z tých nezaradených by pomohol terajšej menšinovej 
vláde otvoriť parlament. Toto sa mu zjavne nepodarilo. Zistil len to, čo vedel už aj predtým, že 
sme v minoritnej vláde a že máme len sedemdesiat poslancov. Takže nič prekvapivé sa 
nedozvedel a ten test dokázal akurát tak nič. Každý vieme, že máme minoritu, že nemáme 
dostatok na to, aby sme otvárali schôdzu, a bez nezaradených a bez prípadnej opozície nie je, 
nie je schopná táto vláda predkladať návrhy zákonov a schvaľovať ich, keď ani sa schôdza 
neotvorí. ja ale pevne verím, že to bol len taký, akože úvodný taký kopanec alebo lískanec po 
hlave terajšej vlády menšinovej, a teraz už budeme musieť naozaj pristúpiť k vážnemu 
rokovaniu, otvoriť tú schôdzu. Máme tuná viacej návrhov zákonov, ktoré sú veľmi dôležité, aby 
sme prijali, a to naprieč celým politickým spektrom.“ 
Marek Makara: „K tomu sa všetkému, pán predseda, dostaneme. Možno ste čelili aj trochu 
takej kritike, že prečo ste nedali hlasovať o otvorení schôdze aj na tretíkrát a prečo ste a prečo 
ste ju posunuli na utorok.“ 
Boris Kollár: „Lebo to je nezmysel. Aj a mohol som to dať aj na štvrtý, aj na piaty, aj na šiesty. 
Ten deň sa rozhodli, že to neotvoria, tak som tam, mohol kľudne to tam dávať až do, do 
sedemnástej hodiny, nezmysel. Proste SaS sa rozhodla, že to neotvorí, opozícia, samozrejme, 
rešpektujem, to je opozičná politika, že to neotvorí tiež. A bolo úplne nezmyselné to naťahovať 
a ešte robiť z toho väčšiu agóniu a ešte väčšiu potravu pre novinárov, ako sa nám to nepodarilo 
na prvý, na druhý, na tretí, ako ťažko sme skúšali na štvrtý, raz tam bolo sedemdesiat jedna 
poslancov, potom šesťdesiatdeväť, kde boli tí traja. Ako nerobme z toho cirkus, prosím pekne.“ 
Marek Makara: „Ale teda potrebovali poslanci dajme tomu predĺžený víkend po dvoch 
mesiacoch parlamentných prázdnin, prečo ste to teda posunuli až na utorok, prečo ste dajme 
tomu neposunuli schôdzu na piatok?“ 
Boris Kollár: „Prečo, akože ja nechápem, ako, ako, ako, ako vás takáto nezmyselnosť, vás, 
redaktorov, nielen vás, ale vy sa ma to tiež pýtate, napadá, takáto primitívna hlúposť. My sme 
boli, my sme boli štvrtok, teda v stredu sme boli v práci, my sme boli v stredu v práci a my sme 
chceli otvoriť parlament, my sme nechceli mať piatok voľný, štvrtok voľný, sobotu voľnú, nedeľu 
voľnú.“ 
Marek Makara: „Áno. Ja sa pýtam ale, ako to vnímajú občania, hej, ako, ako im to vysvetliť, 
že v podstate chodíte do práce a neotvoríte si schôdzu.“ 
Boris Kollár: „Ale, ale tak nech to vidia. Jáj, ja im to mám vysvetliť? Ja som došiel do práce, 
zaprezentoval som sa a chcel som rokovať. Tak sa to pýtajte opozície, spýtajte sa to Sulíka, 
prečo neotvoril schôdzu. Keby ju otvoril, ta k sa rokuje aj, aj jeden deň, aj druhý, aj šiesty, aj 
desiaty, tak ako takéto detské otázky my nedávajte, prosím pekne.“ 
Marek Makara: „Ja, ja rešpektujem vašu odpoveď.“ 
Boris Kollár: „Hej.“ 
Marek Makara: „Ale teda aj Richard Sulík hovoril, že ste ako koalícia nerokovali pred tou 
schôdzou a že ste sa teda nedohodli, takže či ste nemali rokovať tesne pred, pred ňou preto, aby 
ste ju mohli otvoriť.“ 
Boris Kollár: „Pozrite sa, rokovali, viete, rokuje sa aj vtedy, keď sa stretnem, príklad, na 
chodbe s pánom predsedom Ficom a spýtam sa ho na nejaký jeho názor alebo sa spýtam, či za 
tento konkrétny návrh zahlasuje. A keď mi povie, že áno, tak to neberiem, že musím dôjsť s 
vlajkou hnutia Sme rodina, zaklopať na klub hnutia alebo strany Smer a teraz povedať, 
otvárame nejakú schôdzu o rokovaní medzi parlamentnými stranami, to snáď nemyslíte vážne. 



To znamená, že áno, mali sme takúto schôdzu, kde sme sa dohodli, že sa, v piatok sa stretli 
predstavitelia trojkoalície so SaS-kou, rokovali sme, ale tie rokovania prebiehajú aj bilaterálne, 
tie rokovania prebiehajú aj v kuloároch parlamentu. A bolo povedané zo strany SaS, že áno, 
že, že to otvoria. Nakoniec už sme mali informácie, že urobia tento test. Takže ja som vedel, ja 
som nebol prekvapený.“ 
Marek Makara: „Čiže vy ste vedeli, že sa to stane.“ 
Boris Kollár: „Ja som vedel, ja som vedel, že ja som vedel, že to nemá zmysel, naťahovať to 
ešte tretíkrát, štvrtýkrát.“ 
Marek Makara: „A preto ste to urezali po, po prvom raze.“ 
Boris Kollár: „Preto, lebo som vedel, že takto to bude, tak som nerobil z toho cirkus. Som to 
ukončil, prehodil som to na utorok, taká bola dohoda na koaličnej, na grémiu. Takže teraz nech 
sa nikto netvári z kolegov naprieč spektrom, navrhol som to ja a koalícia, teda celé spektrum, 
opoziční aj koaliční s tým súhlasili, s týmto programom, že sa začne od utorka. Pevne verím, že 
to otvorí. Máme tuná aj nejaké dohody a ja som sa bavil aj s pánom predsedom. To znamená, 
že samozrejme, ja sa budem baviť s každým. Ja budem sa baviť aj s pánom predsedom Ficom, 
budem sa baviť aj s pánom predsedom Pellegrinim, budem sa baviť s nezaradenými, áno, 
budem sa snažiť hovoriť.“ 
Marek Makara: „Čiže budete sa snažiť o to, aby sa to v utorok otvorilo.“ 
Boris Kollár: „Áno, to, čo sú priority aj ich, aj naše, kde, kde je prienik, čo vieme schváliť 
spolu, čo nevieme, samozrejme, teraz treba rokovať.“ 
Marek Makara: „Pán Fico, vy ste teda nezahlasovali za otvorenie ako opozícia celá.“ 
Robert Fico: „To je, to je prekvapenie.“ 
Marek Makara: „ĽSNS vás vyzýva, opozíciu, opozíciu, na to, aby ste blokovali parlament 
najbližšie tri mesiace, aby potom prezidentka pre nefunkčnosť parlamentu mohla vyhlásiť 
predčasné voľby. V utorok teda zahlasujete za otvorenie schôdze, alebo teda sa nebudete 
prezentovať?“ 
Robert Fico: „Pán redaktor, to sú naivné úvahy, že tu niekto vyhlási predčasné voľby kvôli 
nefunkčnosti parlamentu. To môžu povedať iba ľudia, ktorí sa nevyznajú v politike. Ja len verím, 
že predmetom dnešného stretnutia tuná s pánom predsedom slovenského parlamentu nebude 
to, že či schôdza v piatok bola alebo nebola.“ 
Boris Kollár: „Takto to.“ 
Robert Fico: „Pretože to bola štandardná obštrukčná práca časti bývalej vládnej koalície. A 
ja si myslím, že každý bol pripravený aj je pripravený, ja teraz nechcem sa nikoho zastávať, ale 
toto len svedčí, prepáčte, pán redaktor.“ 
Marek Makara: „Áno, nech sa páči.“ 
Robert Fico: „Ja sa pridávam k tomu, čo povedal pán predseda o malosti slovenskej 
žurnalistiky, keď nechápete, čo je to obštrukcia, o čo tu v tomto okamihu ide.“ 
Marek Makara: „Ja len zisťujem, že či, či je funkčná menšinová vláda, či je schopná otvoriť 
schôdzu.“ 
Boris Kollár: „Nie je.“ 
Robert Fico: „Ja by som ale, ja by som ale, nie je, zjavne, zjavne, zjavne nie je, takže o tom sa 
netreba baviť, ale pán redaktor, dúfam, že mi bude odpustené, keď využijem príležitosť pána 
predsedu Národnej rady aj vás, aby sme aspoň minútou okomentovali to, čo dnes predviedla 
Európska komisia.“ 
Marek Makara: „Myslíte Maďarsko?“ 
Robert Fico: „A to je šialené. Prepáčte, ja mám pocit, že sloboda názoru, sloboda iného názoru 
v Európskej únii v danom okamihu zaniká, pretože ako náhle niektorý štát, členský štát 
Európskej únie, má na niečo iný názor, tak bude potrestaný. Viete, tu si niekto vymyslel, že v 
Maďarsku boli porušené princípy právneho štátu, a komisia bezprecedentne prvýkrát navrhuje, 
aby Maďarsku bolo odňatých sedem a pol miliardy eur z európskych fondov, ktoré môže každý 



členský štát využívať na rozvoj svojho vlastného štátu. Prečo to tak je? Je to preto tak, pán 
redaktor, že v Maďarsku sa vraj porušili nejaké princípy právneho štátu? Keby sme sa bavili o 
princípoch právneho štátu, tak na Slovensku musia zobrať všetky fondy Slovenskej republike, 
ale rozdiel je v tom, že Viktor Orbán neposiela na Ukrajinu S-300-ky a my tam posielame, 
Orbán tam neposiela BVP-čka a my tam posielame. To je.“ 
Marek Makara: „Európska komisia vyčíta aj boj proti korupcii a podobne.“ 
Robert Fico: „Počkajte, ale. Ale prosím vás, pán redaktor, ešte raz. Maďarsko dnes Európskou 
komisiou bolo potrestané za to, že má iný názor na Ruskú federáciu, že má iný názor na to, čo 
sa momentálne deje na Ukrajine, a to je nebezpečné. Ak začneme v rámci Európskej únie 
zatláčať iný názor, tak tá únia skončila. Ja by som chcel požiadať, ja teda neviem, čo urobí 
slovenská vláda, tam treba, myslím, že súhlas potom aj jednotlivých členských štátov.“ 
Marek Makara: „Väčšiny, väčšiny.“ 
Robert Fico: „No, väčšina si to, samozrejme, schváli, ale ja snáď verím, že slovenská vláda 
aspoň preukáže nejakú mieru solidarity k Maďarsku, nášmu južnému susedovi, lebo toto, čo 
dnes predviedla Európska komisia, je šokujúce, je nepríjemné pre budúcnosť Európskej únie 
ako takej. A opäť sa ukazuje, že to líderstvo predsedníčky Európskej komisie je mimoriadne, 
mimoriadne nešťastné. Viete, pani predsedníčka komisie je falošná ako rolexky kúpené na 
tureckom trhu, takto to nemôže fungovať. Ja preto protestujem, ja, ja protestujem za stranu 
Smer – sociálna demokracia, považujem to za trest, politický trest Maďarska, nie kvôli tomu, 
že majú doma prijaté nejaké zákony, ale kvôli tomu, ako sa správajú k tejto téme, ktorá dnes 
hýbe celým svetom.“ 
Marek Makara: „Čiže hovoríte, že by to mohol byť alebo byť založený precedens. Ja uznávam, 
že je to veľmi vážna téma.“ 
Robert Fico: „Áno. Keby som dnes bol vo vláde, dokončím, ak dovolí ešte pán predseda.“ 
Boris Kollár: „Nech sa páči.“ 
Robert Fico: „Keby som bol dnes predsedom vlády, tak určite by som tlačil Slovenskú 
republiku k tomu, že by sme vetovali toto rozhodnutie komisie, hoci uznávam, že treba tam 
obyčajná alebo kvalifikovaná väčšina členských štátov, čiže to určite prejde, ale je to nevídané, 
je to šokujúce. Ja to odmietam a protestujem proti tomu.“ 
Marek Makara: „Dobre. Nech sa páči, môžete, samozrejme, na to reagovať, pretože naozaj 
je to výnimočná situácia.“ 
Boris Kollár: „Rád by som zareagoval. Ja nemôžem nesúhlasiť s pánom predsedom Ficom, že 
my sa tu nemôžeme teraz pol hodiny dohadovať a debatovať tu o tom, že či sme mali otvoriť 
ešte a skúsiť otvoriť ešte o tridsať minút neskôr a prečo sme nerokovali v piatok, to nikoho 
nezaujíma. Problém je úplne niekde inde.“ 
Marek Makara: „No, možno vás to nezaujíma, ale ľudí to zaujíma. Na to, samozrejme, aj 
občania reagujú.“ 
Boris Kollár: „Nie, nie, nie nie, ľudí toto nezaujíma. Ľudí zaujíma to, či im doručíme, to, či im 
doručíme pomoc. Ich nezaujíma, či otvoríme schôdzu o deň neskôr, ale ich zaujíma o deň.“ 
Marek Makara: „Ale už ste mohli schvaľovať, pán predseda, niektoré zákony, je tam 
stoštyridsať návrhov.“ 
Boris Kollár: „Skáčete mi, pán redaktor, skáčete mi do reči, nechajte ma chvíľku hovoriť, ako 
pána Fica, potom sa dozviete, čo chcem povedať.“ 
Marek Makara: „Nech sa páči.“ 
Boris Kollár: „Ďakujem. To znamená, že v prípade, v prípade, že ten parlament bude fungovať 
a bude otvorený, tak budeme vedieť doručiť pomoc, ale teraz sa vrátim späť, späť k tomu, čo 
hovoril pán predseda. Ja osobne nesúhlasím s politikou Orbána a s jeho politikou, ako, ako 
vedie vôbec jeho politiku, ale rešpektujem to, že to je svojbytný, samostatný štát, ľudia ho volia 
v demokratických voľbách, oni sa, tie voľby, tam nefalšujú, a keď tí ľudia ho tam chcú mať a sú 
spokojní s politikou Orbána, ktorý proste si rieši ten plyn, rieši si tú ropu na svojich 



samostatných bilaterálnych rokovaniach s Ruskou federáciou, ja nie som ten, ktorý bude toto 
napádať a bude ho za to trestať. Môžeme ho kritizovať, môže sa nám to páčiť, možno sa nepáči, 
môžeme s tým súhlasiť, môžeme s tým nesúhlasiť, ale aby sme takýmto spôsobom zaviedli takýto 
precedens, tak to je koniec Európskej únie, lebo nabudúce sa niečo im nebude páčiť na nás a 
spravia to nám, potom to spravia Poliakom. Proti tomuto sa musíme rázne postaviť a ja určite 
na koalícii alebo rovnako aj, aj na vláde poviem, že za nás, ak by chceli s týmto súhlasiť, tak to 
budeme, tento názor Slovenskej republiky, vetovať, preto, lebo si.“ 
Marek Makara: „Čiže budete to navrhovať.“ 
Boris Kollár: „No, samozrejme, nie je mysliteľné trestať niektorý členský štát Európskej únie 
len preto, že nevyznáva tú istú politiku. My nie sme absolútne ovce, vazali, preboha živého, však 
snáď nám nechajú trošku svojbytnosti a vlastného rozumu rozhodovať sa za vlastný národ.“ 
Marek Makara: „Ja, ja tento váš názor, samozrejme, rešpektujem, podobá sa názoru, 
samozrejme, pána Roberta Fica a opozície.“ 
Boris Kollár: „To je náš názor takisto.“ 
Marek Makara: „Ale Maďarsko, Maďarsko, Maďarsko, Maďarsko, Maďarsko bolo dlhé roky 
upozorňované aj európskou komisiou teda, že má problémy s právnym štátom, boli 
upozorňovaní, samozrejme, aj na korupciu a iné veci ohľadom kvality demokracie v Maďarsku. 
Spravilo Maďarsko niečo pre zlepšenie podľa vás?“ 
Boris Kollár: „Vy myslíte, že my máme lepšiu kvalitu demokracie alebo korupcie na 
Slovensku? Však podľa, keby sme to merali podľa tohto, tak Slovensko už malo dávno 
vybuchnúť a nemalo dostať ani korunu. Čiže tuná je selektívny prístup ku konkrétnym členským 
štátom, ale musím povedať, že tiež sa mi ten Orbán nepáči, čo robí, príklad, v politike voči 
Slovensku. Však aj pán predseda Fico urobil pred mnohými rokmi zákon o tom občianstve, lebo 
chránil Slovensko proti Orbánovi, však on robí fakt ataky voči nám, kupuje tu pozemky, kupuje 
tu budovy, financuje tu školstvo na svoj obraz. Mne sa to tiež nepáči, ja tiež som absolútne proti 
týmto nepriateľským krokom, ktorý, ktorý robí maďarská vláda voči Slovensku, ale v tomto sa 
ho musím zastať. V tomto sa nezastávam pána Orbána, ja sa v tomto zastávam Maďarska ako 
krajiny, všetkých ľudí v Maďarsku, preboha živého.“ 
Robert Fico: „Pán redaktor, keby, keby v Maďarsku zomrel vo výkone väzby advokát 
Krivočenko len preto, lebo mu neposkytla príslušná väzenská správa zdravotnú starostlivosť, 
alebo keby som uviedol mnoho iných pokrivení právneho štátu, na ktoré poukazujeme na dennej 
báze, tak Slovensko by bolo lídrom, pokiaľ ide o kandidátov na odobratie všetkých fondov, ale 
znova pripomínam, tu vôbec nejde o právny štát. Tu ide o to, že Maďarsko má iný názor na 
veci, ktoré sa týkajú na Ukrajine. Prepáčte, že som tú tému vniesol, ale ja som to zachytil a to 
považujem za dôležité vyjadriť. Ja by som sa teraz vyjadril k tej.“ 
Marek Makara: „Áno, pán Fico, pán Fico, ďakujem. Venovali sme sa tomu, samozrejme, bolo, 
bolo to potrebné, ale dám vám zároveň.“ 
Robert Fico: „Idem k tej téme parlamentu.“ 
Marek Makara: „Áno, k téme parlamentu, a samozrejme, aj k menšinovej vláde. Dala SaS 
trojkoalícii teda pocítiť, že to neodvolanie Igora Matoviča teda nebude úplne tak, tak zadarmo, 
v úvodzovkách?“ 
Robert Fico: „Mne, mne stále prichádza jedna vec na rozum, že, dúfam, že to neberie pán Sulík 
ako urážku, ja ho považujem za malé politické decko, on nevie, čo chce. On naivne tu chodí po 
chodbách a nás presviedča, že poďme odvolať Matoviča a on sa potom vráti naspäť, naspäť do 
vlády. Ja neviem, kto mu tieto hlúposti do hlavy tlčie, ale to je jeho problém. Podstata veci tkvie 
v niečom inom. Vládna koalícia alebo tá, ten zostatok vládnej koalície ešte aj v čase, keď tam 
pán Sulík bol, nechytili toho býka za rohy. A teraz hovorím o býkovi, hovorím o tom veľkom 
probléme, ktorý sme si sami vyrobili, lebo my sme sa pridali ako Slovenská republika, nie my, 
ale teda vláda, k politike Západu zničiť Rusko. A za to dnes, samozrejme, niečo dostávame, 
dostávame nejakú odpoveď. Preto my teraz zbytočne budeme rešpektovať názory už spomínanej 



predsedníčky Európskej komisie, ktorá v parlamente, keď číta tú správu o stave únie, 
odpovedala na otázku jednej poslankyne Európskeho parlamentu, že a čo majú ľudia robiť s 
tými vysokými faktúrami za plyn a za elektrinu, a ona, že no, pošlite to Putinovi. No, tak ale 
pozor, tie vysoké faktúry sú práve kvôli tomu, že niekto chce zničiť Rusko, to Rusko robí nejaké 
aktivity. Ja proti vojne na Ukrajine som, odmietam, považujem to za hrubé porušenie 
medzinárodného práva, to som povedal tisíckrát. Takže my máme veľký problém. Predtým, ako 
ten problém chceme riešiť, my musíme pomenovať, ako vznikol. Vznikol tak, že sme prijali 
nefunkčné, neefektívne sankcie a že sa zapája Slovensko do politiky svetovej zničiť Rusko, ale 
teraz ako sa to.“ 
Marek Makara: „Áno, to, to je vaše videnie, to je vaše videnie.“ 
Robert Fico: „No, dobre, no a teraz, dobre, ja len, ja som, ja som, ja som.“ 
Marek Makara: „Ale Rusko chce vrátiť stav v Európe pred rok deväťdesiatsedem, či s tým 
súhlasíte.“ 
Robert Fico: „Pán redaktor, ja som len považoval za dôležité povedať tú prapríčinu toho 
celého problému, ktorý tu je, lebo ja si nepamätám, že by ste robili televízne relácie v roku 
dvetisíc, ja neviem, štyri alebo päť, keď zabíjali fašisti na Donbase malé deti. V poriadku, aj to 
má nejaké, samozrejme, svoje základy, ale poďme k tej slovenskej politike. Ja si myslím, že 
treba toho býka chytiť za rohy a nie za chvost. Oni ho stále držia za chvost a čakajú, že s čím 
tá Európska komisia a Európska únia príde, s akými návrhmi. Musím s veľkou ľútosťou 
skonštatovať, dúfam, že bude na to priestor, pán predseda, musíme si povedať, čo to vlastne za 
nezmysly navrhuje tá komisia, pokiaľ ide o tých stoosemdesiat eur za mega.“ 
Marek Makara: „K tomu sa dostaneme, pán Fico.“ 
Robert Fico: „Čiže to je tiež niečo, na čo sa dnes nemôžeme spoľahnúť. Ja, no.“ 
Marek Makara: „Ja sa vás len pýtam, či si viete predstaviť, že menšinová vláda bude mať 
dostatočnú podporu v parlamente.“ 
Robert Fico: „Nie, nie, ja, ale ja musím sa vyjadriť k tomu, čo povedal pán predseda. Pán 
predseda veľmi správne pochopil realitu, ktorá bola v stredu v Národnej rade Slovenskej 
republiky. Naviac klame každý, kto tvrdí, že v Národnej rade bol snáď pripravený nejaký balík 
na záchranu Slovenska, tam nie je žiadny balík na záchranu Slovenska. Plus keď v ten deň 
zasadá vláda Slovenskej republiky, tak sa energetikou ani nezaoberali. Zaoberali sa až vtedy, 
keď sa na to spýtali novinári, a vtedy potom nový minister povedal, že v rôznom sme sa o tom 
bavili, že čo asi bude, ako bude, kedy bude a ďalej. Čiže postavme sa k tejto téme čelom. Prvé, 
čo musíme skonštatovať, je, že máme nefunkčnú vládu a je to hlboká vládna kríza. To sú 
politologické pojmy, ťažko nájdeme na to nejaké iné pojmy, ale je to tak. Aké je riešenie na 
hlbokú vládnu krízu? Na hlbokú vládnu krízu máte vždy jedno jediné riešenie, to sú predčasné 
parlamentné voľby. Viete, my teraz môžeme sledovať ťažké rokovania medzi SaS-kou a 
zostatkom vládnej koalície, že či taký zákon prejde alebo neprejde, my ponúkame normálne 
riešenie. A to riešenie je, tu pán predseda Národnej rady predložil návrh ústavného zákona, 
lebo pani prezidentka opäť zmarila referendum, aby sme do ústavy dali možnosti dve vyvolania 
predčasných parlamentných volieb, buď cez referendum, alebo cez ústavný zákon, teda dal to, 
čo požaduje Ústavný súd Slovenskej republiky vo svojom, vo svojom náleze. My navrhujeme, ja 
teraz nechcem hovoriť za celú opozíciu, ale tie čiastkové rozhovory, ktoré sme mali medzi 
opozičnými stranami, potvrdzujú, že by to tak mohlo byť, aby sme ako prvý bod programu 
predsunuli návrh ústavného zákona, ktorý predložil predseda parlamentu. V prvom čítaní, pán 
predseda, dobre hovorím, netreba ústavnú väčšinu, tam treba obyčajnú väčšinu.“ 
Boris Kollár: „Nie, nie, nie.“ 
Robert Fico: „Prerokujme ten návrh, schváľme ho v prvom čítaní a nikto nemá problém, aby 
Národná rada rokovala o všetkom potrebnom. Pán predseda, prosba na vás, navrhnite vyradiť 
z programu Národnej rady všetky tie nezmysly, ktoré sú tam. My sa predsa dnes nemôžeme 



zaoberať zákonom o pohrebníctve, keď nám tu horí krajina. Je tam stoštyridsať bodov 
programu, my budeme súhlasiť s tým.“ 
Boris Kollár: „Už to, odpoviem vám, riešime to, hej.“ 
Robert Fico: „My budeme súhlasiť s tým, aby sa vyhodili odtade veci, ktoré tam nemajú byť. 
Plus dajme priestor vláde, ak niečo má pripravené, aby to predložila v skrátenom legislatívnom 
konaní.“ 
Boris Kollár: „Áno.“ 
Robert Fico: „Som veľmi zvedavý, o tom budeme ešte dnes veľa, veľa hovoriť, a môže sa 
rokovať, ale predpokladom akejkoľvek súčinnosti a spolupráce opozície je prijatie zákona 
ústavného, ktorý vytvorí predpoklady na predčasné parlamentné voľby. Veď my tu nie sme na 
to, aby sme vláde pomáhali, my sme opozičná strana, to je celé.“ 
Marek Makara: „Áno, je fakt, je fakt, že Slovensko momentálne nevie skrátiť funkčné aktuálne 
obdobie.“ 
Boris Kollár: „Rád by som reagoval.“ 
Marek Makara: „Môžete, samozrejme, pán predseda, reagovať. Predsuniete teda ten zákon, 
ako navrhuje opozícia, ten ústavný, na začiatok schôdze?“ 
Boris Kollár: „Takže to bude ako posledné, k čomu sa vyjadrím, čo ste teda povedali, ale sú 
to dva momenty, ktoré.“ 
Marek Makara: „Dobre, tak možno, možno, možno, možno hneď, môžete reagovať, ale hneď 
prvá otázka, ako si teda vy predstavujete vládnutie v menšine a prechádzanie tých zákonov?“ 
Boris Kollár: „Aj tak vám z toho, aj tak vám z toho uhnem, aj tak vám z toho uhnem, takže 
odpoviem na konci. Takže zničiť Rusko, pán predseda, to snáď nemyslíte vážne. My sme, teda 
Ukrajina, ani my, ani Európska únia sa nerozhodla napadnúť Ukrajinu. to znamená, že to bolo 
výsostné rozhodnutie Ruskej federácie, že takýto hrozný čin urobili. A tie zverstvá, čo sa tam 
udiali, tak to, o tom už vie celý svet. Takže to, myslím si, že nikto, triezvo rozmýšľajúci človek 
nemôže hodnotiť, akože Európska únia išla zničiť Rusko tým, že Rusko napadlo Ukrajinu, to je 
prvá vec. A teraz, čo sa týka, či sme niečo robili. Máte pravdu, však my sme boli vo vládnej 
kríze, dá sa povedať, od začiatku leta, keď predseda Sulík povedal, že o dva mesiace končí. No 
ale my sme nesedeli a nečakali sme, že čo sa udeje, tak naozaj musím povedať, že vláda sa na, 
na, nad týmto sedela a zaoberala sa tým. Podpredseda vlády Holý pripravoval, aj so svojimi 
právnikmi pripravoval určitú možnosť, akým spôsobom vyriešiť tú energetickú krízu, ale čakalo 
sa na nového, nového šéfa, ministra, na nového ministra hospodárstva, ktorý je už ustanovený. 
A na tejto vláde, ako ste spomínali, na tejto vláde, čo príde v stredu, tak sa prerokuje návrh, 
pôjde to v skrátenom legislatívnom konaní do parlamentu, aby sme to vedeli čím skôr prijať. A 
je už pripravený vo forme zákona, táto možnosť. My sme sa na to pripravovali, my sme nečakali, 
kým príde nový minister, to už je pripravené, to už je pripravené. On to dostane, prípadne k 
tomu niečo dopracuje, alebo sa vyjadrí, alebo sa to upraví, ale je, to telo už je hotové toho 
nového zákona. Takže áno, budeme to chcieť čím skôr.“ 
Robert Fico: „Cieľom akého nového zákona? Nie, pýtam sa vecne teraz, že o čo ide.“ 
Boris Kollár: „No, ohľadom, áno, ohľadom stropovania cien energie, ako, akým spôsobom 
štát vyrieši elektrickú energiu pre domácnosti, ale aj pre podniky, aby nám neskrachovala celá 
ekonomika.“ 
Robert Fico: „A môžeme k tomu vymeniť si názory, nechcem vám skákať do reči, môžeme k 
tomuto? Máte napísané, čo chcete povedať potom, môžeme?“ 
Boris Kollár: „Áno, môžeme, ale potom mi neberte slovo.“ 
Robert Fico: „Dobre, ďakujem pekne. Nie, nie, nie, ja viem, len aby sme boli, pokiaľ ide o 
vecnú diskusiu.“ 
Marek Makara: „Nech sa páči, pán Fico.“ 
Robert Fico: „Pán predseda, ľahko sa hovorí, ťažko sa zrealizuje. Uvedomme si, o čom teraz 
tu hovoríme. Na jednej strane je návrh Európskej komisie, ktorý predniesla predsedníčka 



Európskej komisie v Európskom parlamente, ktorý má už podobu návrhu nariadenia, a toto 
nariadenie má byť schválené niekedy ku koncu tohto roku. A toto nariadenie hovorí, že výrobca 
elektriny, opakujem ešte raz, výrobca elektriny mimo výrobcu elektriny z čierneho uhlia a z 
plynu bude mať limitovaný príjem na výške stoosemdesiat eur za megawatthodinu. Čiže, ak 
niekto vyrobí elektrickú energiu z vody, z jadra, z hnedého uhlia, čo, z vetra, zo slnka.“ 
Boris Kollár: „Čo je priemer, okolo štyridsať – štyridsaťpäť eur priemer.“ 
Robert Fico: „Tak, tak, tak môže maximálne predať túto elektrickú energiu za stoosemdesiat 
alebo to bude jeho príjem oprávnený. Všetko nad stoosemdesiat sa má prerozdeliť podnikom a 
ľuďom a takto vraj komisia chce získať stoštyridsať miliárd eur. Úplná blbosť, ja som, úplná 
blbosť.“ 
Boris Kollár: „Je to nezmysel, je to nezmysel.“ 
Robert Fico: „Pretože ja som hovoril s majiteľmi vodných elektrární na Slovensku, pozerali 
sme si záznamy, pokiaľ ide o uhoľné bane na Slovensku, hovorili sme s elektrárňami, Slovensko 
z tohto nariadenia nezíska ani euro, pretože po prvé, napríklad uhoľné bane, ktoré by mali byť 
normálne zdanené tridsiatimi tromi percentami, ako navrhuje komisia, tí nemajú dvadsať 
percent vyšší zisk každý rok, ako sa pôvodne predpokladalo. Pokiaľ ide o vodné elektrárne, 
vedia to obísť jednoduchou, jednoduchou machináciou. A vrátim sa teraz k tomu, čo navrhujete 
vy. Vy teraz hovoríte o zastropovaní cien elektriny a plynu. Pravdepodobne sa bude pán Hirman 
riadiť českým modelom, lebo už keď nevieme čo, tak vždycky sa pozeráme na Čechov a v tomto 
prípade sa aj deje.“ 
Marek Makara: „Áno. Česi ale zastropovali energiu na sume dvestoštyridsať eur za 
megawatthodinu.“ 
Robert Fico: „Áno, nie, nie, nie, nie, nie, nie, takto. Stopäťdesiat eur išlo v prípade plynu.“ 
Marek Makara: „Plynu.“ 
Robert Fico: „A pokiaľ ide o elektrinu, tak to je medzi tristo a tristoštyridsať eur za 
megawatthodinu. Problém ale je v tom, že to stojí miliardy štátny rozpočet, pozor.“ 
Marek Makara: „Päť miliárd.“ 
Robert Fico: „Však hovorím, miliardy. A hovorím v eurách, nie v českých korunách, hovorím 
v eurách.“ 
Marek Makara: „V eurách.“ 
Robert Fico: „Čiže, ak Slovensko chce ísť do zastropovania, čo my s tým budeme, samozrejme, 
súhlasiť, ale pýtam sa, nech nám ukáže pán Matovič, to budem teda naozaj veľmi zvedavý, že 
ako to celé bude pokryté, ako to bude fungovať. My musíme ísť vlastnou cestou v tomto prípade, 
vlastnou cestou. A tá vlastná cesta je, pán predseda, koľkokrát sme dávali návrhy na 
mimoriadne schôdze, sedemkrát, že varujeme vás, všetko ide hore, máme štrnásťpercentnú 
infláciu. My musíme najskôr teraz, my nemôžeme bojovať s trhovými cenami, ani Európska 
komisia nenabrala odvahu bojovať s trhovými cenami. Ona dokonca nechala priekupníkov, 
špekulantov, distributérov bez akéhokoľvek postihu a bude postihovať iba tých najpoctivejších, 
tých, čo vyrábajú.“ 
Boris Kollár: „Presne. Môžem, môžem reagovať?“ 
Marek Makara: „Nechajme pána predsedu.“ 
Robert Fico: „A posledná, dobre. A to posledné, čo bude, že my musíme hlavne teraz, lebo my 
nevieme bojovať s trhovými cenami, ktoré sa niekde dostali kvôli tej nezmyselnej, tej vojne, 
ktorá je nezmyselná aj z ruskej strany, odtadiaľto.“ 
Boris Kollár: „Áno.“ 
Marek Makara: „Áno. ľudia, ľudia sú, samozrejme, trochu v strachu, aké, aké účty.“ 
Robert Fico: „Nie, že trochu, nie, že trochu.“ 
Boris Kollár: „Ale on mi len skočil.“ 
Marek Makara: „Áno, skočil vám, skočil vám do reči.“ 



Boris Kollár: „Takže teraz ja, ja, ja ešte stále teraz mám to pôvodné slovo a rád by som to 
dokončil. Áno, máte pravdu, nesúhlasím s tým, akým spôsobom pripravuje toto Európska 
komisia. A keď to má dôjsť aj, aj na konci roka, tak to naše podniky už budú dávno 
zlikvidované.“ 
Robert Fico: „To už je o ničom.“ 
Boris Kollár: „To znamená, že máme po, máme, my na dennej báze máme nahlasovanie 
veľkých, masových prepúšťaní. To znamená, že keď tie, tú elektrickú energiu nevyriešime tak 
do mesiaca – do dvoch, tak sme skončili, tak už nebude koho zachraňovať v januári.“ 
Marek Makara: „Pán predseda, ale teda koľko, koľko ľudia budú platiť, viete, koľko v januári 
budú platiť?“ 
Boris Kollár: „Ešte som neskončil, ešte som neskončil, ešte som neskončil. Čiže, keď toto 
neprijmeme teraz, tak je konečná. Súhlasím s pánom predsedom, že toto vyrieši hlavne problém 
Nemecka, ale nie Slovenska, toto, toto nariadenie, my si musíme ísť vlastnou cestou. Nesúhlasím 
s tým, že, že kopírujeme niečo podľa, teda po Čechoch, lebo tí Česi to prijali teraz niekedy a 
tento náš návrh pripravoval pán podpredseda Holý aj spolu s vládou už od júla. To znamená, 
že na tom sa už pracovalo, na tomto modeli. Vy ste možno zachytili, že ja už som občas spomínal 
niečo o buď, ja neviem, zoštátnenia elektrární alebo zoštátnenia elektrickej energie ako takej, 
ako komodity. Ja som nechcel povedať presne, na čom robíme, ale proste týmto, týmto smerom 
sme rozmýšľali. A myslím si, že bola veľká chyba pána Dzurindu, že predal Slovenské 
elektrárne. Keby sme mali dneska absolútne pod kontrolou slovenské elektrárne, tak by sme 
mali podstatne ľahšie, ľahšiu situáciu. A toto bola jedna ťažká, fatálna chyba, keď si myslí, že 
za päť korún to predal, a si myslí.“ 
Robert Fico: „Keby ich aspoň, keby ich aspoň predal, keby ich aspoň predal.“ 
Boris Kollár: „Keby to, pomaly to daroval.“ 
Robert Fico: „Daroval.“ 
Boris Kollár: „To znamená, že to, to treba jasne povedať, že toto, to bol, to bol ťažká rana pre 
tento štát, ale dobre. To znamená, že my sme na tomto už robili, čiže nekopírovali sme nič od 
Čechov, ale nie je hanbou aj niečo odkopírovať, už keď sme pri tom, pokiaľ to funguje, alebo 
pokiaľ to vie zachrániť tých ľudí. To znamená, že teraz to bude predložené na tejto schôdzi, keď 
ju, samozrejme, otvoríte alebo otvoríme ju spolu s opozíciou, buď s vami, alebo s nezaradenými, 
a bude predložený tento návrh zákona, aby sme mohli urobiť takú cenu elektrickej energie pre 
domácnosti, aby to boli schopné prežiť, a pre podniky.“ 
Marek Makara: „To, to je aká cena, pán predseda?“ 
Boris Kollár: „Ono asi bude trošku vyššia, ako je teraz, ale musím povedať jednu vec, musím 
povedať jednu vec, že dnes my, Slovensko, však nás dávajú za vzor aj česká opozícia, máme 
stropovanú cenu elektrickej energie a plynu do konca.“ 
Marek Makara: „Pre domácnosti.“ 
Boris Kollár: „Áno, pre domácnosti, do konca tohto roku. Česi majú trikrát väčšiu energiu a 
štyrikrát väčší plyn už dnes, rozumiete. No a potom, keď im dajú peanuts ako podporu, že 
dôchodcom dvakrát dvadsaťpäť eur a dospelým, teda rodinám s jedným dieťaťom dajú päťtisíc 
českých korún, čo je na úrovni dvesto eur, tak to je nič, keď majú trikrát väčšiu alebo štyrikrát 
väčšiu elektrickú energiu už dnes. To znamená, že áno, pôjde pravdepodobne aj u nás o nejaké 
percento hore tá elektrická energia a musíme urobiť všetko preto, aby bolo čo najnižšie. My nie 
sme na tom tak ekonomicky, ako, ako Nemci, že si môžeme dovoliť zobrať šesťdesiatštyri miliárd 
a dať to na podporu, ale ja odmietam, ako hovorí pán predseda Fico, aby sme my z našich daní, 
z našich peňazí, našich ľudí financovali desiatich, dvadsiatich alebo tridsiatich špekulatívnych 
obchodníkov, ktorí to u nás nakúpili, tú elektrickú energiu, za šesťdesiat, sedemdesiat eur, a 
potom tí istí nám to predávali späť za, za päťsto, sedemsto cez plot, to absolútne odmietam.“ 
Marek Makara: „Áno, dobre, z tej.“ 



Boris Kollár: „Európska komisia by sa v prvom rade mala pozrieť na to, aby urobila poriadky 
s burzou v Lipsku, aby urobila poriadky s týmito špekulantmi, aby nás nedrancovali, aby tuná, 
pár ľudí tuná zlikvidovalo celú Európu? Však veď na tomto sa vie zložiť celá Európska únia.“ 
Marek Makara: „Pán Kollár, ale čo sa týka toho plynu, tak z tej dohody o lacnejšom plyne s 
vládou vypadli teda bytovky, ktoré sú vykurované, napájané na centrálne zásobovanie teplom.“ 
Boris Kollár: „Áno, to, to je nejakých sedemstotisíc ľudí. Bude sa to riešiť, áno, bude, bude, v 
tomto návrhu.“ 
Marek Makara: „Ale tam hrozí, že ich účty sa zvýšia o stoštyridsať percent.“ 
Boris Kollár: „Pán, pán redaktor, v tomto návrhu zákona bude sa riešiť aj toto. Takže počkajte 
do stredy, príde to, bude, bude riešených aj týchto, týchto nejakých sedemstotisíc domácností, 
ktorí týmto spôsobom vykurujú, no.“ 
Marek Makara: „Chcem sa ešte, chcem sa ešte opýtať na vyjadrenie premiéra Hegera zo 
štvrtka z televízie JOJ. Tam k cenám povedal, občania Slovenskej republiky budú platiť tú istú 
cenu z hľadiska plynu, aj z hľadiska elektriny.“ 
Robert Fico: „Len bude vyššia.“ 
Marek Makara: „Tak, ako to je aj teraz, akurát teda že v inej výške. Čo si z toho majú teda 
ľudia zobrať? Vysvetlite.“ 
Boris Kollár: „Dobre, vysvetlím, ja som to teraz povedal, inými slovami to isté. Zoberte si, že 
ja neviem, teraz platia, ja neviem, vymyslím si, x za elektriku, povedzme šesťdesiat eur, áno, za 
megawatt napríklad. Samozrejme, že tá cena elektriny, teraz ma nechytajte za slovo, že som 
povedal šesťdesiat, ale keby to bola šesťdesiat terajšia cena, tak samozrejme, tá cena pôjde 
trochu vyššie. V Čechách je to dajme tomu stoštyridsať, alebo stodvadsať, alebo stoštyridsať 
eur dnes, my máme ešte stále zastropovanú. Potom, pokiaľ prebehnú tie dohody, tak by mala 
byť o nejaké percentá vyššia, ale stále to nebude na tej úrovni, ako je to napríklad v Českej 
republike. Dajme tomu, že to bude možno o dvadsať, tridsať, štyridsať percent, možno max o 
päťdesiat percent drahšie, ale stále to bude nie, nie stopäťdesiat eur, ako to bude v Čechách na 
budúci rok, ak neprijmú tento zákon o stropovaní, ale bude to, bude to podstatne nižšie. To 
znamená, že bude to nejaká konkrétna suma, ktorá nebude nejaká floatová, že proste keď bude 
spot tisíc, tak oni zrazu budú platiť, miesto sedemdesiatich eur budú platiť dvesto, ako je to 
napríklad v iných krajinách, čo sú na, na floate kótovaní, že proste z toho im vyrátavajú tú cenu 
teda energetické spoločnosti, ktorí dodávajú.“ 
Marek Makara: „Opýtam sa jednoducho. Keď tá elektrina, stojí teraz megawatthodina 
stodeväťdesiat eur, koľko bude stáť, zhruba okolo dvestosedemdesiat – tristo eur?“ 
Boris Kollár: „Áno, to chcem povedať, že, a teraz, teraz, teraz vravím, teraz vravím, nie, 
myslím, že by to malo ísť podľa, po tom novom zákone na stoosemdesiat, ale to chcem povedať, 
že, že, že to bude platiť celý rok, bez ohľadu na to, tak, tak to myslel premiér, aby som ho obhájil 
teraz, že to bude nejaká cena daná, aby to tie domácnosti prežili, nebude to trojnásobná, ani 
dvojnásobná, rozumiete ma, a aby to prežili, a hlavne to bude jasné, že to bude celý rok platiť, 
že nestane sa, že keď bude spot tisíc dajme tomu v auguste, že zrazu im niekto vyrubí 
päťnásobnú cenu elektrickej energie. Takto to pán premiér myslel.“ 
Marek Makara: „Pán Fico, môžete reagovať, len to doplním o otázku. Hovorilo sa tu o 
elektrárňach, ktoré boli Mikulášom Dzurindom teda predané.“ 
Robert Fico: „Odovzdané.“ 
Marek Makara: „Ale pred týždňom v tomto štúdiu Peter Pellegrini hovoril, že bola chyba, že 
vy ste mali, ako vlády Smeru, možnosť odkúpiť, samozrejme, tretinu elektrární a neurobili ste 
to. Prečo?“ 
Robert Fico: „Však to mohol, však mohol urobiť Peter Pellegrini. Mám najradšej, keď niekto 
je predseda vlády a sa vyhovára na niekoho iného. Môžeme sa vrátiť k elektrárňam a okamžite 
otvárame...“ 



Marek Makara: „No ale vy ste predseda Smeru, samozrejme, ste, boli ste predseda najväčšej 
koaličnej, koaličnej strany, preto, preto sa vás pýtam, že prečo ste nič neurobili pre to, aby, 
aby, aby.“ 
Robert Fico: „No ale bol predseda vlády. Nech sa Peter Pellegrini nevyhovára, nech sa stále 
nevyhovára na mňa. Ja by som, ale my sme urobili, pán redaktor, my sme vrátili.“ 
Marek Makara: „Lebo dostali ste SPP do štátnych rúk, dostali ste vodné dielo Gabčíkovo, 
prečo.“ 
Robert Fico: „Počkajte, no, však pánboh zaplať. Dostali sme Transpetrol naspäť do 
stopercentného vlastníctva štátu, dostali sme do rúk štátu vodnú elektráreň v Gabčíkove, ktorá 
vyrába desať percent všetkej elektrickej energie, dostali sme matku SPP, čo sa dalo, sa všetko 
zrealizovalo.“ 
Marek Makara: „Či sa nedali aj elektrárne.“ 
Robert Fico: „Nie všetko, nie všetko bolo možné. Tam boli potom aj iné cenové podmienky, 
ale opakujem, nech sa už Pellegrini stará o seba a nech sa stále nevyhovára na mňa. No, poďme 
ale k tej podstate veci. Trošku komplikovane to hovoril pán predseda, ja to poviem 
jednoduchšie. Máme dve fázy pomoci, ktoré musíme zrealizovať. Prvá fáza pomoci je takzvané 
zastropovanie cien elektriny a plynu. Pánboh zaplať, že v Európskej únii sú rozumní lídri, nie 
takí, ako náš predseda vlády, lebo nesúhlasili so zastropovaním cenu plynu. Keby sa 
zastropovala cena plynu, to znamená, že my nemáme žiadny plyn. Pôvodne do Európy tečie 
okolo štyridsať percent všetkého plynu z Ruska, teraz je to okolo deväť percent, ani tých deväť 
percent by netieklo a to by už bol naozaj vážny problém. Čiže prvá úroveň je, pán predseda, 
návrh zákona, veľmi sme zvedaví, s čím príde príslušný minister, zastropovať ceny. 
Zastropovanie cien ale znamená automaticky zvýšenie cien pre domácnosti, pre podniky a pre 
živnostníkov. Dnes napríklad bol som v reštaurácii, mi povedal majiteľ reštaurácie, dostal novú 
zálohovú platbu, ktorá je štyrikrát väčšia, ako bola doteraz, čo samozrejme.“ 
Boris Kollár: „Prepáčte, že skáčem do reči, ale tá vychádza z tých predpokladaných vysokých 
cien, keď nebudú zastropované. Pozor, tá bude podstatne nižšia, hej.“ 
Robert Fico: „No, no, no, no ale dobre, ale momentálne, ale fakt je ten, že to je tak.“ 
Boris Kollár: „Áno.“ 
Robert Fico: „To znamená, že nikto nepracuje, nikto nepracuje na Slovensku s tými, čo 
distribuujú elektrinu a plyn, pretože keby pracoval, tak vám nemôže niekto poslať štvornásobne 
vyššiu zálohovú platbu, jednoducho nie je už žiadna komunikácia. Čiže prvá úroveň, 
zastropovať ceny. Potom príde druhá úroveň pomoci, pán predseda, my sa musíme pozrieť aj 
na to, že či tí ľudia aj po tom zastropovaní ceny budú schopní zaplatiť cenu plynu, elektriny a 
či sa nebudú musieť naozaj obrátiť čelom k tým obrovským kopám dreva, ktoré sú dnes pred 
každým rodinným domom na Slovensku, lebo ľudia sa pripravujú svojpomocne, lebo vidia, že 
tá vláda nie je v danom okamihu schopná nič urobiť. Preto my sme pripravení, a teraz hovorím 
za opozíciu, samozrejme, všetko rozumné, čo bude viesť k zastropovaniu, všetko rozumné, čo 
bude viesť ku kompenzácii a pomoci ľuďom, podporiť. A ja tu stojím pred vami alebo sedím 
pred vami a pozerám sa priamo do vašich očí, sedemkrát sme žiadali mimoriadnu schôdzu 
Národnej rady, už od jesene minulého roku. Najskôr sme upozorňovali na obrovský problém s 
infláciou pri potravinách a potom do toho došla, samozrejme, táto nezmyselná šarvátka na 
Ukrajine, vojna, ktorú my nechceme.“ 
Marek Makara: „A sú riešením, pán Fico, aj energošeky, ako ich navrhuje Hlas?“ 
Robert Fico: „Sú všelijaké možnosti. My sme napríklad robili plynové vratky, ak si pamätáte. 
Tých riešení je strašne veľa, môžeme sa o všetkom možnom baviť, ale toto bude vyžadovať aj 
širšie konzílium, ako iba konzílium nejakých troch – štyroch ministrov, ktorí sedia a prijmú 
možno také opatrenie nešťastné, ako prijala teraz Európska komisia, ktorá navrhuje tých 
stoosemdesiat eur za megawatthodinu pre výrobcov, čo nebude fungovať. Takže my sme 



pripravení, naša podmienka je jasná, pán predseda, ja to znovu zopakujem, my myslím, že sme 
o tom aj spolu hovorili.“ 
Boris Kollár: „Áno, predradiť ten zákon.“ 
Robert Fico: „My musíme mať politický nástroj na riešenie politických kríz. Pán redaktor, my 
sme jediná krajina na svete, ktorá nemá možnosť vyvolať predčasné parlamentné voľby. A ešte 
posledná alebo taká menej, možno osobná poznámka. Viete, ja už niekedy neviem, či sa mám 
smiať alebo plakať, keď počúvam predsedu vlády Hegera. Tak on povedal, cena plynu a ropy 
bude rovnaká, všetko bude také, len bude, len, len tá cena bude vyššia. To čo tým ľuďom chcel 
akože, akože povedať? Viete, môže pán predseda Heger kľačať v Šaštíne aj rok, ani o milimeter 
nebude múdrejší. A mal by si ísť kľaknúť pred prezidentský palác, tam má, tam má bohorodkyňu 
svoju, pretože tá mu zabezpečuje mesiace a mesiace vládnutia.“ 
Marek Makara: „Pán Fico, ďakujem. Pána premiéra tu nemáme, čiže nemôže na vás 
reagovať.“ 
Boris Kollár: „Hej.“ 
Robert Fico: „Ja musím, prepáčte, nie, nie, nie. Jáj, tak počkajte, keď tu pán premiér je, tak 
naozaj, moje meno tu nelieta nikdy. Keď tu nie som, tak nikdy moje meno tu nie je. Ja to musím, 
veď ja som opozičný politik, ja mám právo povedať jednoducho, že to sú vyjadrenia.“ 
Marek Makara: „Ale ja rešpektujem, rešpektujem vaše názory.“ 
Robert Fico: „To sú vyjadrenia, ktoré mimoriadne znervózňujú verejnosť. Predseda vlády 
musí hovoriť, robíme všetko preto, prídeme s návrhmi, a nie, on povie, bude to presne to isté, 
ako to bolo, len to bolo vyššie, tak to čo je?“ 
Boris Kollár: „Dobre, rád by som reagoval.“ 
Marek Makara: „Pán predseda, aby, aby sme ale dokončili aj tie energie.“ 
Boris Kollár: „Áno.“ 
Marek Makara: „Pretože dôležité nie sú len domácnosti, ale aj podniky.“ 
Boris Kollár: „Áno, však o tom hovorím.“ 
Marek Makara: „Už vieme, že Slovalco zatvára, chemička Fortischem, ale aj Oravské 
ferozliatinárske závody.“ 
Robert Fico: „Čiže, vidíte, toto je ... pán predseda, na ktoré sa treba sústrediť.“ 
Marek Makara: „Na čo, na čo teda sa majú pripraviť, lebo vy ste vstupu do menšinovej vlády 
podmienili aj tým, že chcete pomôcť, samozrejme, aj podnikateľom, aj domácnostiam, čo sa 
energií týka.“ 
Boris Kollár: „Dobre, áno, samozrejme, však hej, dobre. To znamená, že vrátim sa k týmto, k 
týmto dvom úrovniam. Áno, s týmto sa počíta, počíta sa rovnako aj s tými sedemstotisíc 
domácnosťami, ktoré momentálne z toho vypadli. Ja by som teraz ešte raz chcel, a budem to 
robiť poslednýkrát, aby som sa tu neopakoval ako nejaký verkel, zastať pána premiéra Hegera. 
Totižto to bolo veľmi nešťastné, takto ho vystrihli, bolo to vytrhnuté z kontextu. Ja chápem, čo 
on povedal, on povedal pravdu. My keď teraz zastropujeme ceny, a teraz je jedno, či tá cena 
elektrickej energie, nikto, všetci vieme, že to nebude tá istá cena, čo je dnes, to, to vieme dobre, 
lebo však tá, za rok tá cena spotu vyletela v niektorých prípadoch aj na tisíc eur.“ 
Marek Makara: „Ale sú tam aj poplatky, na ktoré štát nemá dosah.“ 
Boris Kollár: „Áno, áno, však a počkajte, len ma nechajte dohovoriť. To je cena silovej energie 
a poplatky za transport tej elektriky. No a teraz samozrejme, že tuná máme nejakú hodnotu 
silovej energie a máme tuná aj poplatky, ktoré sa vyrátajú, bohužiaľ, vyrátavajú sa zo spotu. 
Preto pomaličky ten transport narástol na dvakrát alebo trikrát toľko, lebo majú právo podľa 
vzorca ho vyrátavať z tej najvyššej ceny spotu. A tým, že to vyletelo tak strašne hore, tak oni by 
sa neúmerne obohatili, tieto spoločnosti, ktoré dovážajú tú elektriku po tom kábli, aby som tom 
ľuďom vysvetlil, domov do príbytkov. To znamená, že budeme to stropovať, aby ani oni nemohli 
vychádzať z tej vysokej sumy, ale ak z tej, z tej sumy, ktorú zastropujeme. Čiže budú vychádzať 
dajme tomu z hodnoty, ja neviem, x, podstatne nižšie ako strop, to im zakážeme, zákonom im to 



zakážeme, to týmto spôsobom vypočítavať, to je prvá vec, takže to šetríme tuná prostriedky. 
Ďalej, budeme kupovať, aby sme boli korektní, mali sme možnosť aj zoštátniť tie, tie elektrárne, 
ale budeme korektní, zoberieme tú elektrickú energiu, zoberieme ju, ale elektrárne a banky 
môžu byť v kľude, preto, lebo dostanú tie isté peniaze, za ktoré tú elektrickú energiu predali 
smerom von tým obchodníkom. Možnože dostanú aj o desať eur za megawatt viacej, ale nie, nie 
tých stoosemdesiat, na to môžu zabudnúť. To znamená, že takýmto spôsobom chceme znížiť tú, 
tú základnú, základný výpočet tejto elektriky, elektrickej energie, ale je pravda, že tá cena od 
prvého januára stúpne. Ja neviem vám teraz povedať, o koľko, či to bude desať, dvadsať alebo 
až päťdesiat percent. To vám neviem povedať, to budeme vidieť podľa toho, ako to prepočítajú 
a ako s tým prepočtom príde pán minister hospodárstva. Potom, keď bude tá cena istá, tak, 
teraz ideme k tomu premiérovi Hegerovi, tak tí ľudia budú mať garanciu, že celý rok budú mať 
tú istú cenu elektrickej energie. My sa budeme snažiť ako vláda, aby tá cena bola taká, aby to 
vedeli prežiť. A teraz máme tuná nejaké ohrozené skupiny obyvateľstva energetickou chudobou, 
ich môže byť päťsto alebo sedemstotisíc. Tí ľudia, ako hovoríte vy, musia dostať, či to bude, ako 
ste robili vy, tú plynovú vratku, či to budú energetické vratky.“ 
Marek Makara: „Energošeky.“ 
Boris Kollár: „Alebo to budú energetické šeky, nazývajme to akokoľvek, vláda musí byť 
pripravená vyčleniť určitý balík peňazí na to, aby sme tým najviac ohrozeným, viete, mne 
nemusia posielať nič, ja mám poslanecký plat, ani vám, pán Fico, nemusia nič posielať, lebo 
my to z tých platov prežijeme, ale, ale.“ 
Marek Makara: „Dobre, ale mňa, mňa zaujíma.“ 
Boris Kollár: „Pozor, ale, ale matka s deckom, ktorá má, ja neviem, sedemstopäťdesiat eur 
príjem, ktorý, proste jej to, zvýši sa tá elektrická energia a čo i len o desať percent, už to nemusí 
ustáť, a tá to musí dostať. A pre tú budem bojovať a urobím všetko pre to, aby dostali tie šeky.“ 
Marek Makara: „Ja viem, ja viem, že hovoríte, hovoríte, hovoríte o domácnostiach, ale čo 
nemocnice, čo školy, čo, čo mestá, a samozrejme, podnikatelia? Nemyslím len veľkých 
podnikateľov, malé reštaurácie, malé hotely.“ 
Boris Kollár: „Tie tiež spadajú. Áno, áno, áno, viem, o čom hovoríte, tie všetky spadajú do tej 
kategórie, že budú v takej kategórii, ako sú byty, možno o pár percent vyššie, ale budú mať 
úplne najnižšiu cenu elektrickej energie. Budú mať lacnejšie, samozrejme, ako sú školy, 
nemocnice, úrady, budú mať úplne inú cenu elektrickej energie, ako sú podniky. A teraz ideme 
k tým podnikom. Tie podniky tiež nesmú byť vyššie ako stoosemdesiat eur už na konci, to 
znamená, že aj s poplatkami za transport, za, za distribúciu tej elektrickej energie, aby to prežili. 
Teraz majú na spote päťsto. Ja napríklad tiež neviem kúpiť lacnejšiu elektriku ako za tristo, 
štyristo, päťsto eur.“ 
Marek Makara: „Momentálne.“ 
Boris Kollár: „Ale jasné, samozrejme. To znamená, že tieto podniky na základe tohto krachujú. 
To znamená, že my.“ 
Marek Makara: „Dobre. A čo to bude, čo to bude vládu stáť, máme na to peniaze?“ 
Boris Kollár: „No, nie, toto nebude stáť vládu nič, lebo my to urobíme zákonom, my to 
zastropujeme. My tie ceny znížime dole tým, nie, že teraz zoberieme z rozpočtu desať miliárd a 
vyplatíme tých kšeftárov, ktorí nás tuná okrádajú, vôbec nie. Keď to nevie, urobiť si s tým 
poriadok Európska únia, my musíme zachrániť našich ľudí tuná našimi zákonmi. A môže si o 
tom myslieť ktokoľvek z právnikov ústavných čokoľvek, že z toho budú nejaké súdy, mňa to 
nezaujíma.“ 
Marek Makara: „Ale myslel som na tú energetickú chudobu teraz.“ 
Boris Kollár: „Mňa zaujíma, či to títo ľudia prežijú a tieto podniky či to prežijú, a budem robiť 
pre to všetko.“ 
Marek Makara: „Skôr som myslel tú energetickú chudobu, že teda koľko na to má asi vláda 
alebo počíta.“ 



Robert Fico: „Nezabúdajme, dá sa tu.“ 
Boris Kollár: „Bude to musieť vyčleniť, koľko bude treba na tú energetickú, my nemôžeme 
nechať tie matky s deťmi padnúť. To je jedno, proste to vláda bude musieť zaplatiť.“ 
Marek Makara: „Upokojilo vás to, pán Fico?“ 
Robert Fico: „Je to, je to, je to, ja na to, nie, vôbec ma to neupokojuje, ale mňa skôr 
znepokojuje niečo iné, že vidím strašne veľa takej, takého nadšenia, že poďme ten problém 
riešiť, poďme ten problém riešiť. Doteraz sa nevyriešilo nič, ale tá prapríčina niekde je. My sa 
tu teraz tvárime, ako ideme všetkým pomáhať, ale tento problém tu nemusel byť, pretože sankcie 
nepohli Ruskom ani o milimeter, pokiaľ ide o vzťah k vojne na Ukrajine, a pokračovanie vo 
vojne, na ktorej má Západ záujem, spôsobuje, že energetická kríza bude hlbšia a hlbšia, pretože 
ak stále posiela niekto zbrane, tak má záujem na predlžovaní tej vojny. Ja to musím stále 
opakovať, keď hľadáme nejaké riešenia, povedať, prečo to vlastne celé vzniklo. Toto nevzniklo 
len tak. To vzniklo tak, lebo Európska únia bola hlúpa a nechala sa zatiahnuť Spojenými štátmi 
do nejakého konfliktu.“ 
Marek Makara: „Áno. Vy vidíte, vy vidíte v tom konflikt, teda že do toho vstúpim, že by sa 
Rusko chcelo dohodnúť na nejakom mieri?“ 
Robert Fico: „Ja si myslím, že každý má záujem na ukončení. A namiesto toho, aby sme 
venovali všetku energiu na ukončenie vojny na Ukrajine, tak Európska únia vydáva všetku 
energiu, aby tá vojna pokračovala čo najdlhšie. A teraz k tej energetickej situácii na Slovensku. 
Pán predseda, je tu ešte jedna vec, o ktorej nechcete nikdy hovoriť, a tomu ja nerozumiem. Je 
tu pomerne veľký balík peňazí, ktorý môžeme získať opätovným zavedením bankového odvodu. 
Ak niekto na tejto chudobe a tragédii Slovenského národa zarába, sú to banky. Banky 
preukazujú napríklad za prvý polrok tohto roku enormné zisky, podstatne vyššie v porovnaní s 
predchádzajúcim rokom. Smutné je to, že tieto zisky tvoria predovšetkým zvyšovaním bankových 
poplatkov za svoje služby. Ak by sme chceli, bez akéhokoľvek zaváhania a akejkoľvek bolesti by 
mohli banky prispieť päťsto miliónmi eur na niečo užitočné, pokiaľ ide o boj s energetickou 
chudobou, len na to treba mať odvahu. My sme bankový odvod zaviedli, táto vláda ho zrušila. 
Opäť, keby sme boli vo vláde, tento odvod zavedieme. A tretia vec, ktorú chcem povedať, je taká 
výzva pre nás, pre všetkých. Pán predseda hovorí, že nič nás to nebude stáť. No, nič nie je 
zadarmo. A ja si myslím, že tie dopady na štátny rozpočet budú taký, že keď to budú vidieť, tak 
urobia tri kroky späť, pochopia, že niektoré veci nejde urobiť. A každá kríza, to je jedno, či to 
je kríza finančná, ktorú som ja zažil s vládou v roku 2009, alebo je to kríza spôsobená zlými 
sankciami, nefunkčnými, ktoré spôsobili opačný efekt, vytvára príležitosti. Prvá príležitosť je, 
a na tú nesmieme nabehnúť, pán predseda, to vás oslovujem ako predstaviteľa vládnej koalície, 
Slovensko nikdy nemôže súhlasiť so zmenami pravidiel hlasovania v Európskej únii.“ 
Boris Kollár: „To mi nemusíte hovoriť, s tým absolútne, sme na jednej lodi.“ 
Robert Fico: „Viete, dobre, viete, že máme na to, rovnaký, na jednej lodi. Nesmie sa stať, aby 
sa v zásadných otázkach fungovania Európskej únie presadil model väčšinového hlasovania, 
čo by znamenalo, že malé krajiny, ako je Slovensko, by boli úplne vyradené z rozhodovania v 
Európskej únii. Čiže treba zobrať príležitosť špekulantom, lebo toto je špekulantská príležitosť, 
ktorú ide niekto zobrať. A teraz tá druhá, vážnejšia príležitosť. Začínate hovoriť, pán predseda, 
veci, ktoré by som v živote nepovedal, že budem počuť z úst človeka, ktorý má aj blízko k 
podnikateľskému sektoru, veď sám ste pred pôsobením v politike pôsobili v podnikateľskom 
sektore. My musíme uznať všetci, ako tu sedíme, že trh s energiami zlyhal, voľná ruka trhu s 
energiami zlyhala.“ 
Boris Kollár: „Som to povedal.“ 
Robert Fico: „A dnes sa to začína objavovať už aj v priestore Európskej únie, kde musia 
priznať, oni vidia tú katastrofu. To oni vidia, že to ide od desiatich k piatim. Jediná výhoda 
veľkých krajín je, že sú bohaté a že môžu nejaké peniaze navyše na toto oferovať, my takúto 
možnosť nemáme. Na Slovensku sme si mali povedať, ako prispejeme k tej reforme trhu s 



energiami v rámci Európskej únie a čo urobíme doma. My sme doma často pápežskejší ako 
pápež, často ten Úrad pre reguláciu, je z neho robená nejaká svätá, posvätná krava, ktorú nie 
je možné zarezať. Ja si myslím, že štát v tejto situácii je nenahraditeľný. Viete, že ja som od 
začiatku vstupu do politiky bol silný etatista, tvrdil som, že štát má zasahovať, štát má 
regulovať. Teraz ako sa každý pozerá na ten štát, preboha, čo ten štát teraz urobí. A keď štát 
chcel niečo urobiť v minulosti, všetci hovorili, nechajte to tak, štát nemá čo regulovať, to trh 
vyrieši.“ 
Boris Kollár: „Trh to vyrieši.“ 
Robert Fico: „Trh vyriešil to, čo dnes vidíme. Čiže ja len hovorím, je to veľká príležitosť pre 
nás, pre všetkých, nastaviť si nové pravidlá trhu s energiami, silnejšie regulačné právomoci 
štátu, možno sa aj pozrieť na úrad pre reguláciu, lebo toto sa nemôže opakovať.“ 
Boris Kollár: „Áno.“ 
Robert Fico: „Ale znovu, posledná poznámka, prapríčina tohto všetkého je v tom, že Západ 
chce, aby vojna pokračovala na Ukrajine, hoci my ju nechceme, chceme, aby skončila čo 
najrýchlejšie, a boli to spackané, zbabrané sankcie.“ 
Marek Makara: „Otázka, či pre to, pre tú reguláciu alebo reformu energetiky v Európe mohol 
spraviť niečo aj váš eurokomisár, pán Šefčovič, ktorý teda za ňu zodpovedal.“ 
Robert Fico: „Viete, ja som, musím povedať, že čo urobil Maroš Šefčovič v období, keď začal 
byť nedostatok plynu a ropy, bolo nevídané. Chodil, cestoval, komunikoval, hľadal riešenia a 
dnes naozaj má vysoké renomé, ale obávam sa, že začínajú rozhodovať v Európskej únii 
politické tlaky nad odbornými tlakmi. A ukazuje sa, že aj to rozhodnutie, ktoré má byť v podobe 
nariadenia, že všetko nad stoosemdesiat eur výrobcovi sa zoberie, alebo že napríklad uhoľné 
bane budú tridsaťtripercentnou daňou postihnuté.“ 
Marek Makara: „To ste spomenuli.“ 
Robert Fico: „Však sa treba pozrieť na hospodárske výsledky tých inštitúcií a zistíme, že 
Slovensko z tohto európskeho mechanizmu nezíska ani jedno jediné euro.“ 
Boris Kollár: „Nedostane nič, nič, nič.“ 
Robert Fico: „A sme odkázaní sami na seba, ale najprv musíme, najprv musíme vyriešiť vládnu 
krízu.“ 
Boris Kollár: „Dobre, rád by som reagoval, áno.“ 
Marek Makara: „Dobre, páni, posuňme, posuňme sa, posuňme sa, pán Fico, posuňme sa 
trošku.“ 
Robert Fico: „Takže otázka je, že či ste pripravení odsúhlasiť ten zákon ústavný.“ 
Boris Kollár: „Áno.“ 
Marek Makara: „Áno, vráťme sa teda možno, možno k vládnej kríze, a samozrejme, k tomu, 
na čo vás vyzýva aj opozícia, či teda dáte dopredu alebo uprednostníte ten zákon o zmene 
ústavy, na to ste neodpovedali ešte.“ 
Boris Kollár: „Áno. Boli tuná, odpoviem, boli tuná dve témy, aj si dám, ústava, dve témy, ktoré, 
na ktoré treba reagovať, to by bolo len pustené niekde do éteru a nereagované.“ 
Marek Makara: „Áno.“ 
Boris Kollár: „Takže posielať zbrane, a že tým, že posielame my zbrane, tak že tým predlžujeme 
tú vojnu. Viete, pán predseda, tu, čo sa týka Slovenska napríklad, tak to, že sme tam poslali 
nejakých desať alebo dvadsať tankov.“ 
Robert Fico: „BVP-čka, S-300-ku, Zuzany, húfnice, všetku muníciu.“ 
Boris Kollár: „Áno, a S-300, áno, dostali sme za to peniaze, my sme dostali.“ 
Robert Fico: „My sme demilitarizovali Slovensko, prepáčte.“ 
Boris Kollár: „Počkajte, my sme za to dostali peniaze, dostávali zákazku vo fabrikách 
zamestnanci, že môžu vyrábať ďalšie húfnice Zuzana, dostali za to peniaze, ale musím vám, vás 
upozorniť, že viete, kto, tak keď vy tvrdíte, že ten, kto tam posiela zbrane, že sa tým predlžuje 
vojna, tak viete, kto dnes najviac podporuje potom predĺženie tej vojny? Samotný Kremeľ, 



samotné Rusko, lebo dnes najviac vyzbrojuje ukrajinskú armádu ruská vláda. Však im tam teraz 
nechali za trištvrte miliardy, skoro za miliardu im tam nechali nové tanky, bojové vozidlá, 
muníciu, tam, tam, v tom Donecku.“ 
Marek Makara: „A vedia ich použiť.“ 
Boris Kollár: „A jasné, však im tam nechali za trištvrte miliardy absolútneho vojenského 
materiálu, tak akože už buďme normálni, kto, kto, kto to tam predlžuje. Ja si myslím, že keď to 
pôjde takto ďalej, tak ich odtiaľ vyženú s takou hanbou, z toho, z tej Ukrajiny, až no. A viete, 
pán predseda, chcem vás upozorniť ešte na jednu vec, vy sa ich tak strašne zastávate.“ 
Robert Fico: „Ja sa nezastávam nikoho.“ 
Boris Kollár: „Musím vám povedať, musím vám povedať jednu vec. Keby ste pozerali 
kremeľskú propagandu, čo sa tam deje, čo, čo rozprávajú, oni na začiatku vo veľkej eufórii, 
dobyjú Kyjev, vyriešia tieto problémy, ale oni ďalej, a bohužiaľ, dnes sa k nim predal, pridal 
aj, ja neviem, či on je druhý alebo tretí najvyšší mocný činiteľ kremeľskej tej, tej verchušky, bol 
prezidentom, bol predsedom vlády, Medvedev, sa pridal k tejto prokremeľskej propagande, kde 
tí, tí ľudia, oni tvrdia, že proste sa celé usporiadanie toho, však ste to spomínal aj vy, že sa 
úplne zmení. A ja keď som pozeral tie mapy, tak na tej mape bolo posunuté Česko nejako, bolo 
tam rozšírené Poľsko aj na východ, o Ľvov, a ja neviem čo, bolo tam rozšírené Maďarsko, ale 
viete čo, nevidel som tam, pán predseda, Slovensko. To znamená, že ak ja sa budem pchať do 
zadku Putinovi a on chce proste prerozdeliť Európu tak, aby Slovensko zmizlo, tak ja toto v 
žiadnom prípade nie som ochotný podporovať, v žiadnom prípade, to je prvá vec. Teraz, čo sa 
týka tej burzy, áno, trh zlyhal, máte pravdu, treba to začať regulovať. Napríklad ten trh v Lipsku, 
čo je s tou energetikou, my ju vôbec ako Európska únia, my regulujeme burzu, ja neviem, vo 
Frankfurte a v New Yorku a v Londýne, ale nikto nereguluje burzu energetickú napríklad v 
Lipsku. A to, tuná zlyhala Európska únia, že sme toto nespravili, a toto je výsledok dnešných 
vysokých cien, lebo ešte raz, aby som ľuďom vysvetlil, my sme energeticky dnes, dnes, ako 
Slovensko, už sebestační, vyrobíme dosť elektrickej energie, keď sme pustili tretí blok, že ešte 
môžeme aj predávať, ale chcem povedať, že my to nevyrábame za tisíc eur ani za päťsto.“ 
Marek Makara: „Vyrábame to za päťdesiat.“ 
Boris Kollár: „Vyrábame to, vyrábame to za nejakých štyridsať eur, keď spriemerujeme vodnú, 
solárnu, jadrovú, a ja neviem, ešte akú elektrinu, každá je iná. Samozrejme, paroplyn je dnes 
trošku drahší, lebo ten plyn je drahší, ale zase ten, voda tečie zadarmo ďalej a slnko svieti 
zadarmo ďalej, ale.“ 
Marek Makara: „Len zase keď to znárodníte, tak budú, samozrejme, štát čakať súdy, a či to 
teda nebude štát stáť podstatne viac.“ 
Boris Kollár: „No, počkajte, štát môže zoštátniť, však sú na to mechanizmy, musí to vyplatiť, 
my nie sme v komunizme, aby sme niečo zobrali a nedali nič za to, ale myslím si, že nemusíme 
k tomuto pristúpiť, vieme to vyriešiť s tou komoditou, že zoberieme tú komoditu a nedovolíme 
tým špekulantom okrádať našich ľudí a likvidovať naše podniky.“ 
Marek Makara: „Pán Kollár, aby sme sa posunuli, poďme teda k tomu, k tej ústave.“ 
Boris Kollár: „A teraz tá ústava, dobre, k tej ústave. Ja s tým nemám problém. Pozrite sa, ja 
som predložil do parlamentu návrh zákona o tom, aby sme vôbec si vedeli skrátiť volebné 
obdobie. Vyzvala nás na to pani prezidentka Zuzana Čaputová svojho času, vyzvala nás, 
nepriamo nás na to vyzval aj Ústavný súd. Koniec koncov, som hovoril aj s predsedom 
Ústavného súdu a povedal, že toto musíte upraviť, lebo, lebo to stále bude také na pováženie, 
že proste vždy sa môže ozvať nejaký poslanec, ktorý si povie, že no tak ale boli porušené moje 
ústavné práva, lebo ja chcem byť štyri roky, napríklad. To znamená, že toto musíme upraviť, 
aby keby, ja hovorím, keby sme nevedeli doručiť túto pomoc, tak potom ja hovorím, poďme preč 
a poďme urobiť rýchlo predčasné voľby, ale aby sme ich vedeli urobiť, tak potrebujeme.“ 
Marek Makara: „Len koalícia s tým nesúhlasila, samozrejme.“ 



Boris Kollár: „Viete, mňa mrzí jedna vec, koalícia s tým nesúhlasila. Však si zoberte spätne, 
choďte späť, keď predložil predseda Fico tú, tú prvú petíciu, tých šesťstopäťdesiattisíc, však sa 
všetci unisono rozprávali, však ja by som si to nedovolil predložiť, všetci unisono rozprávali, 
aké je to dôležité, to je najvyššia demokratická.“ 
Marek Makara: „Sú to, sú to vaši partneri, ktorí s tým nesúhlasia.“ 
Boris Kollár: „Však áno, však áno, ale pozor, Veronika Remišová povedala, že to treba 
rešpektovať, Sulík povedal, Sulík to povedal, že to treba, však OĽaNO povedalo.“ 
Marek Makara: „To povedali viacerí, aj Richard Sulík to povedal, ale SaS, SaS teraz navrhuje 
samorozpustenie, samorozpustenie parlamentu.“ 
Boris Kollár: „Ale nechajte ma dohovoriť. Sulík povedal, že to, že to treba rešpektovať, to je 
najvyššia forma demokracie, právo ľudí, sa vyjadriť, no tak poďme to urobiť, tak poďme to 
urobiť. Tak ich znova vyzývam, nech si uvedomili, čo rozprávali vtedy a čo sa zmenilo 
medzičasom, že už to neplatí. Čo sa zmenilo, nič sa nezmenilo, len zrazu je nejaký iný záujem, 
ale tým pádom povedzme si pravdu, oni sa nepozerajú na ľudí, ale na svoje vlastné politiká, 
áno? To znamená, že my si musíme uvedomiť, my sme v takých prúseroch, že my musíme tuná 
pozerať v prvom rade na ľudí, potom až na politické strany a potom až na konci na svoje vlastné 
egá. To znamená, že my keď toto neurobíme, tak sa nebudeme vedieť pohnúť ďalej, keď nastane 
problém.“ 
Marek Makara: „Len, len či vidíte, či vidíte posun, či vidíte.“ 
Boris Kollár: „A teraz ten problém nemusí byť len s energiou, to môže byť o štyri roky niečo 
podobné, ako sa stalo pred štyrmi rokmi s Kuciakom.“ 
Marek Makara: „Pán predseda, pán predseda, včera v Sobotných dialógoch šéfka klubu SaS 
Anna Zemanová povedala, že navrhnú teda novelizáciu toho vášho návrhu, ktorá by ma, alebo 
pozmeňovák, ktorý by mal smerovať k samorozpusteniu parlamentu, tak, ako to majú v Českej 
republike. Dáva tomu návrhu nádej, že teda prejde?“ 
Boris Kollár: „No, tak fajn, ja som ochotný rokovať o čomkoľvek. Prejdime toto, ako hovoril 
pán predseda, dajme to na začiatok, som za to, súhlasím s tým, ja urobím procedurálny návrh 
hneď na začiatku schôdze, aby sme to presadili úplne na začiatku, teda predsunuli. Tým pádom 
beriem vás za slovo, že ste povedali tu v televízii, že, že keď toto predsunieme, tak že otvoríte 
schôdzu.“ 
Robert Fico: „No, chceme, aby ten zákon bol prerokovaný celý v prvom čítaní, samozrejme.“ 
Boris Kollár: „Áno, no, takže tým pádom otvoríte schôdzu, keď to predsuniem.“ 
Robert Fico: „No, keď to predsuniete, prerokujeme a prejde to v prvom čítaní, ideme rokovať, 
samozrejme. To je veľmi jasne.“ 
Boris Kollár: „Dobre. To znamená, že, dokončím to, dokončím to, to znamená, že, že v tomto 
prípade by sme to mohli dať do prvého čítania a vtedy sa to dá, však aj vy môžete dať do toho 
pozmeňovací návrh.“ 
Robert Fico: „Ale v druhom a treťom čítaní, až potom, teraz ešte nie. My potrebujeme, aby to 
v prvom čítaní prešlo.“ 
Boris Kollár: „Áno, v druhom, treťom, však, tak.“ 
Robert Fico: „Môžem ešte, no.“ 
Marek Makara: „Ten návrh SaS o samorozpustení.“ 
Robert Fico: „Sas sú politickí amatéri, to ja nebudem počúvať, čo oni rozprávajú, ani to nie 
je dôležité. Dôležité je mať v ústave, ako to povedal Ústavný súd Slovenskej republiky, dve 
možnosti, formou ústavného zákona alebo formou referenda. Pán predseda, zachovajme si, 
preboha, aspoň niektorí v slovenskej politike tradíciu, že rešpektujeme názor iného. Nemôžete 
automaticky, keď niekto má iný názor, povedať, že sa niekto niekomu pchá do zadku, alebo 
niečo podobné. Pán predseda, ja už som si zvykol, že za to, že mám iný názor, že ma chcete 
zatvoriť.“ 
Boris Kollár: „Ja vás nechcem zatvoriť.“ 



Robert Fico: „Nie vy, dobre, nie vy. Viete, o kom hovorím, že vláda ma chce zatvoriť, za to, že 
mám iné názory, nie za to, že som niečo ukradol alebo niečo zobral. Ja som si na to zvykol, nie 
je to správne, ako to dnes vidíme aj v tom Maďarsku, čo sa deje voči Maďarsku. Znovu 
zopakujem, vojna na Ukrajine je nezmyselná, ja som proti nej, ja som za Slovensko. A kto si 
nevšíma svet, tak si musí uvedomiť, čo sa deje. Dnes sa svetová moc presúva úplne niekde inde. 
Keď sa pozerám na stretnutia Číny, Indie, Ruska a ďalších, keď sa pozerám na obrovské, 
gigantické príjmy ruských ropných a plynárenských spoločností, ktoré sa o sedemdesiat alebo 
osemdesiat eur zvýšili, a to je vlastne výsledok tých, tých nešťastných sankcií. Len prosím, 
nechajte slovenskej verejnosti, nech tu zaznie aj iný hlas. Nemôže byť, ako takí barani rozprávať 
dookola len to isté, čo od nás chcú tí sorosovci. Prosím, rešpektujme sa, o tom je demokracia, 
iný názor musí patriť.“ 
Boris Kollár: „Ja som ten posledný, ktorý by rešpektoval Sorosa, ja som ten posledný.“ 
Robert Fico: „No, tak ale potom, vidíte, hovoríte, že, tak ja len chcem povedať, že tak, ako vy.“ 
Marek Makara: „Pán Fico, ale tým, že sa posielajú zbrane na Ukrajinu, neznamená to to, že, 
že sa snažíme o to, aby Ukrajina mala svoje pôvodné hranice?“ 
Robert Fico: „Ale počkajte, pán redaktor, pán redaktor, pán redaktor, ja som bol za 
dodržiavanie minských dohôd, ktoré mali reagovať na obrovské tragédie, ktoré ukrajinskí 
fašisti páchali na ľuďoch ruskej národnosti na Ukrajine. Nedodržiavali sa, Ukrajina ich 
nedodržiavala. Odsudzujem vojnu na Ukrajine, nechcem tú vojnu, ale nech mi nikto 
nerozpráva, že chce mier, keď tam každý týždeň posielajú ďalšie a ďalšie zbrane, dokonca už 
tam majú ísť teraz aj rakety stredného alebo dlhého doletu. Ja len o tom hovorím, že tu je 
evidentný záujem, aby ten konflikt pokračoval, aby sa Rusko oslabovalo. Ja som za Slovensko. 
Slovensko dnes trpí, Slovensko dnes trpí kvôli tomu, že veľkí sa chlapci bijú, a my kvôli tomu 
trieme biedu.“ 
Marek Makara: „Pán Fico, ale chcete mať na hraniciach Ukrajinu alebo Ruskú federáciu, na 
hraniciach slovenských?“ 
Robert Fico: „Na hraniciach chcem Ukrajinu, samozrejme, chcem Ukrajinu, nikoho tam iného 
nechcem, chcem tam Ukrajinu. Len sa snažím pozerať na veci inými očami, ako mi sorosovci 
tuná každý deň hádžu do očí. To som len chcel povedať, aby bolo úplne evidentné, rešpektujme 
sa v inom názore. No a pokiaľ ide o to referendum alebo tú zmenu, takže, pán predseda, v prvom 
čítaní prerokovať, schváliť, môžeme rokovať o všetkom ostatnom, aby sme videli, že sme aspoň 
na ceste vytvorenia predpokladov na predčasné parlamentné voľby. Viete, tá šanca tu už bola. 
Prvýkrát keď vláda zlyhala po pandémii, tak takmer sedemstotisíc ľudí si niečo pýtalo, 
prezidentka to hodila do koša. Teraz zase každý vidí, že tá vláda nefunguje, a to bolo správne 
načasované, prezidentka kľudne mohla vyhlásiť na konci októbra, začiatkom novembra 
referendum, kde by sa vyriešila otázka zmeny ústavy, to, čo nám bude veľmi ťažko trvať, lebo 
ja neverím na konci dňa, lebo v prvom čítaní nám stačí obyčajná väčšina, ale v druhom a treťom 
čítaní budete vidieť, ako to odmietnu.“ 
Marek Makara: „Deväťdesiat hlasov potrebujete.“ 
Robert Fico: „Ako to odmietnu predstavitelia vládnej koalície. A myslím, že predkladateľ 
zahlasuje za, ale ostatné politické strany nezahlasujú za.“ 
Boris Kollár: „My za to zahlasujeme.“ 
Robert Fico: „Čiže musím znovu povedať, prečo teda prezidentka nedala šancu tomu 
najdemokratickejšiemu spôsobu, prečo znovu dala ďalšie mesiace týmto ruinám, lebo vy si 
myslíte, že po týchto dvoch – troch dňoch stretnutí medzi SaS-kou a zostatkom vládnej koalície 
dôjde ku kľudu? No, nedôjde ku kľudu, lebo zase sa niečo nájde, zase bude nejaký problém, 
takto nemôžu vládnuť.“ 
Marek Makara: „Pán Fico, ale prezidentka sa vyjadrila tento týždeň, že referendum vypíše, s 
jednou alebo s dvoma otázkami. Tú prvú, samozrejme, tak, ako avizovala, ako avizovala, dala 
na Ústavný súd.“ 



Robert Fico: „Pán redaktor, šesťdesiat dní, šesťdesiat dní má Ústavný súd, šesťdesiat dní má 
teraz Ústavný súd a on tých šesťdesiat dní využije, ako prezidentka využila tých tridsať dní. Veď 
sme už teraz v polovičke septembra, tak sa teda bavme, plus dva je jedenásť, sme niekedy v 
polovičke novembra. To chce kedy, akože na Štedrý večer vyhlásiť pani prezidentka, čo tára?“ 
Marek Makara: „No, vy tvrdíte, vy tvrdíte, že zmarila referendum.“ 
Robert Fico: „Vie, ona veľmi dobre vie, ona veľmi dobre vie, prepáčte, že áno, zmarila 
referendum.“ 
Marek Makara: „Vypočujme si ale jej argumenty.“ 
Robert Fico: „Počkajte, zmarila referendum tým, že ho nevyhlásila v termíne, ktorý umožňuje 
riešiť ústavnú krízu. Čo nám to pomôže, keď bude referendum vyhlásené niekedy v marci alebo 
v apríli budúceho roku? Tá kríza bude neuveriteľne hlboká. Možno bude mať pravdu pán 
predseda, ako to povedal minule, keď sme boli spolu v relácii, že možno sa ani nedočkáme 
referenda, lebo padne nejaké rozhodnutie v Národnej rade. A tomu ja príliš neverím, lebo 
neverím, že by si kapry vypustili svoj vlastný rybník v tom prípade.“ 
Marek Makara: „Pán Fico, dajme priestor pani prezidentke a vypočujme si jej argumenty.“ 
Zuzana Čaputová, prezidentka Slovenskej republiky: „Bez ohľadu na to, či by som žiadala 
Ústavný súd o posúdenie tej jednej otázky alebo nie, túto lehotu nebolo možné stihnúť. Petícia 
totiž bola doručená neskoro. Ústava dáva prezidentovi lehoty do tridsiatich dní na kontrolu a 
spočítanie hlasov, my sme ich mimochodom spočítali za osemnásť dní.“ 
Marek Makara: „Odovzdali ste to asi zhruba 66 dní pred konaním regionálnych volieb.“ 
Robert Fico: „Pán redaktor, bolo to presne zrátané a samotní aj mnohí experti...“ 
Marek Makara: „Ale uznáte, že to bol šibeničný termín?“ 
Robert Fico: „Ale pani prezidentka... veď žijeme v šibeničnej dobe. Pani prezidentka, keď 
dostala americkú dohodu o základniach amerických, za koľko ju podpísala? Za minútu. Tak 
tam ten šibeničný termín by bol namieste. A tu ide o ľudí, tu ide o demokraciu...“ 
Marek Makara: „To sú nejaké lehoty napríklad pre to, aby sa zúčastnili ľudia zo zahraničia.“ 
Robert Fico: „Ale pán redaktor, kľudne, ale veď tam mala, mala tam dostatok podpisov v 
petičnej akcii na to, aby referendum vyhlásia. Kľudne to referendum mohlo byť 29. 9., ale ona 
to nemohla urobiť, lebo vedela, že 29. 10., prepáčte, keď vyhlásil pán predseda komunálne a 
regionálne voľby, kde sa predpokladá s účasťou 55 až 60 percent, že to referendum by bolo 
úspešné. Ona dala tejto vláde ďalšie mesiace, a preto som nie náhodou povedal, že nech sa 
chodí modliť Heger pani prezidentke a nie na Šaštín.“ 
Marek Makara: „Má svoje lehoty, tridsať dní na kontrolu podpisov, ďalších deväťdesiat na 
to, aby vyhlásila referendum.“ 
Robert Fico: „Ale prečo, ona má lehoty, ja jej lehoty neberiem, ale prezidentka má jednu veľmi 
dôležitú ústavnú právomoc. Má zachovávať riadny chod ústavných orgánov. Chce mi niekto 
povedať, že vláda riadne funguje? Nefunguje. Chce niekto povedať po strede, po štvrtku v 
parlamente, že parlament funguje? No nefunguje.“ 
Marek Makara: „Ale má právo obrátiť sa aj na Ústavný súd, pokiaľ má pochybnosti.“ 
Robert Fico: „Ona to urobila preto, aby dala ďalšie mesiace tejto vláde. Ona si vybrala toho 
Matoviča a Hegera pred tými Slovákmi. To je treba jednoducho povedať.“ 
Marek Makara: „To je vaša interpretácia.“ 
Robert Fico: „Mám na to právo, samozrejme.“ 
Marek Makara: „Samozrejme, ja ho rešpektujem ale prečo ste nešli napríklad na istotu a 
nedali ste otázku z roku 2004? Lebo v minulosti sa, asi pár mesiacov dozadu prezidentka 
vyjadrila, že teda keby ste prišli s tou otázkou čo bola v 2004, tak že by ho vypísala.“ 
Robert Fico: „Pán redaktor, minulý rok sme dali otázku na referendum, ktorá bola presne taká 
istá, o akej sa už predtým konali dve referendá. Takže prečo...“ 
Marek Makara: „Možno obsahovo, ale nie vecne.“ 



Robert Fico: „Teraz sa hráme, akože na čo sa hráme teraz? Ešte raz. Taká istá otázka bola v 
roku 2021 postavená, ako bola predtým dvakrát a voči týmto otázkam bolo aj referendum. 
Prezidentka to neurobila, lebo vedela, že to referendum by bolo úspešné. Teraz urobila presne 
to isté druhýkrát, lebo ona potrebuje túto vládu, lebo vie, že táto vláda bude všetky tie...“ 
Marek Makara: „...pochybnosti ústavných právnikov.“ 
Robert Fico: „Pán redaktor, a my nemáme ústavných právnikov? Akože všetci teraz sú ústavní 
právnici?“ 
Marek Makara: „Máte, ale samozrejme, má tú právomoc.“ 
Robert Fico: „Všetci sú hlúpi, len kancelária prezidentky a dvaja právnici okolo nej...“ 
Marek Makara: „Ale Ústavný súd rozhodol, pán Fico, vy ste právnik, on rozhodol, že...“ 
Robert Fico: „Ale Ústavný súd povedal niečo iné. Ústavný súd povedal, že nemáme v ústave 
právnu úpravu, ktorá umožňuje vykonanie predčasných volieb.“ 
Marek Makara: „...zmenu ústavy, to je pravda.“ 
Robert Fico: „No, to povedal.“ 
Marek Makara: „Ale povedal aj to, že referendová otázka ma zavádzať nejaké pravidlo, nemá 
byť jednorazová.“ 
Robert Fico: „Dobre. Využijem túto príležitosť ešte aby som povedal, že my nemáme inú 
možnosť. My nemáme naozaj inú možnosť. Ja oceňujem, pán redaktor, že ste na začiatku relácie 
spomenuli ten protest, pretože v roku 2018 bolo tradíciou verejnoprávnej televízie uvádzať 
mestá a hodiny, kde bude, aký bude protivládny míting.“ 
Marek Makara: „...nechajme pána Kollára zareagovať práve na referendum...“ 
Robert Fico: „Ešte budeme...“ 
Marek Makara: „...a k tomuto sa dostaneme hneď.“ 
Robert Fico: „Ďakujem.“ 
Marek Makara: „Pán Kollár, ako teda vy vnímate aj tie argumenty Roberta Fica a Smeru a 
opozície, že prezidentka teda nejakým spôsobom nevypočula alebo ignoruje tú vôľu tých cez 
milión podpisov, ktoré vyzbierali, ľudí, ktorí, občanov, ktorí chcú referendum a možno aj to, že 
teda povedala, že by v minulosti vypísala to referendum, keby Smer napríklad prišiel s otázkou 
z roku 2004, keď v podstate aj tá otázka z roku 2004 teda nezavádza pravidlo, ale je to 
jednorazový akt?“ 
Boris Kollár: „Dobre. Ja by som len nakrátko ešte zareagoval, že pán predseda, že vám 
nevadilo, keď keď tie rakety dlhého a krátkeho doletu leteli z Ruska na Ukrajinu a zasahovali 
civilné ciele. Vtedy vám neprekážalo, teraz, keď to budú mať Ukrajinci a budú môcť zasahovať 
na vlastnom území, nie v Rusku ciele...“ 
Robert Fico: „Ja som proti vojne, treba zastaviť vojnu, nepredlžovať ju, to je celé.“ 
Boris Kollár: „Dobre, dobre. Len neberte mi slovo, teraz ho mám ja.“ 
Robert Fico: „Neberiem, len aby bolo jasné.“ 
Boris Kollár: „Takže to len sa zase ja ohradzujem voči tomuto. No a teraz čo sa týka pani 
prezidentky. Pozrite sa, ja nebudem komentovať rozhodnutie pani prezidentky. Ja som zrovna 
neni jej obľúbený miláčik a ani naša politická strana, ale nebudem ju nijakým spôsobom 
dehonestovať a kádrovať v jej rozhodnutiach. Je to jej vlastné politické... politické, dá sa 
povedať, rozhodnutie alebo...“ 
Robert Fico: „Politické, dobre ste povedali.“ 
Boris Kollár: „Spoločenské, pardon.“ 
Robert Fico: „Nepomýlili ste sa. Nepomýlili ste sa.“ 
Boris Kollár: „Asi som sa pomýlil. Spoločenské rozhodnutie...“ 
Marek Makara: „Vnímate to tak, že teda nechce referendum a bráni opozícii, aby...“ 
Boris Kollár: „Nie, nie, nie.“ 
Marek Makara: „...alebo pomáha tejto vláde, pomáha vám?“ 



Boris Kollár: „Nie, myslím, že pani prezidentka je tá posledná, ktorá by pomáhala tejto vláde. 
Bol som na veľa stretnutiach, ešte aj s Igorom Matovičom a pani prezidentkou alebo s pánom 
Hegerom. Môžem potvrdiť, že zrovna nie je nadšená...“ 
Marek Makara: „Áno, ale ona tvrdí, že takto sa vládnuť nemá a nedá.“ 
Boris Kollár: „...touto vládou, takže určite nie je to človek, ktorý by sa snažil...“ 
Marek Makara: „Čiže nevnímate to tak?“ 
Boris Kollár: „..enormne pomáhať alebo nejak až nadpomáhať tejto vláde. Nie. S týmto, toto 
odmietam, ale cez to všetko je to jej rozhodnutie, ktoré nebudem komentovať, ale ja si myslím, 
história ukáže, že či to bolo z jej strany správne rozhodnutie alebo špatné rozhodnutie. Lebo 
neznamená, že pani prezidentka môže robiť len správne rozhodnutia. Ona tiež je omylná a vie 
urobiť chyby, to znamená...“ 
Marek Makara: „Je to chyba, že ho nevypísala?“ 
Boris Kollár: „Ja nehovorím, že to je chyba, len hovorím, že nech si nemyslíme, že prezident 
Slovenskej republiky je nejaký poloboh, ktorý sa rozhodne hocijako a rozhodne sa správne. Ja 
len tvrdím, že aj pani prezidentka je človek z mäsa a kostí a je schopná omylu, takisto ako aj 
vy, vy aj ja.“ 
„To znamená, že ja ju nebudem kádrovať, ona, keď sa takto rozhodla. Určite má na to 
poradcov, ústavných právnikov, preto sa týmto spôsobom rozhodla. Ja sa vrátim späť k tomu 
prapôvodu tejto otázky alebo toho problému. My v ústave nemáme zakotvené možnosť skrátiť 
si...“ 
Marek Makara: „Funkčné obdobie.“ 
Boris Kollár: „...funkčné obdobie, preto sme to teraz navrhli, aby takáto možnosť tam bola. 
Vyzvala nás k tomu aj pani prezidentka, vyzval nás k tomu nepriamo aj Ústavný súd vo svojom 
výrokovom rozhodnutí pri nejakom, pri nejakej kauze, v ktorej jasne konštatoval, že to...“ 
Marek Makara: „Ale vaši koaliční partneri to nechcú podporiť.“ 
Boris Kollár: „...musíme urobiť.“ 
Marek Makara: „Ja viem, že máte snahu, ja to rozumiem.“ 
Boris Kollár: „Ja tú snahu mám, aby to tam bolo. Ja som to povedal verejne, ja som to aj tu, 
myslím, že v tejto televízii s pánom Pellegrinim sľúbil, že to predložím. Ja za to budem hlasovať, 
dokonca za to budem lobovať a budem chodiť ešte aj po ostatných politických stranách, aby to 
zahlasovali za to, preto...“ 
Marek Makara: „Dávate šancu tomu, že to prejde teda s tým návrhom SaS, ako som sa pýtal?“ 
Boris Kollár: „Ja si myslím, že by to mohlo prejsť do druhého čítania, pokiaľ presvedčíme 
ostatných koaličných partnerov. Ja sa budem snažiť aj OĽaNO presvedčiť, aj Za ľudí, lebo to 
by sme tam mali mať, to je bez ohľadu, ako čokoľvek sa môže stať. Ja vám niečo poviem. 
Predstavte si, že budeme mať v opozícii tak silnú opozíciu, že sa proste dohádame a nebudeme 
môcť prijať tieto energetické zákony. Nebudeme, teoreticky.“ 
Marek Makara: „Ale ako ste dohodnutí s SaS?“ 
Boris Kollár: „Nechajte ma dohovoriť. Nebudeme to môcť prijať, nebudeme vedieť prijať 
rozpočet, nebudeme vedieť urobiť energetické, však nebudeme vedieť urobiť ja neviem čo, čo 
potom spravíme? Potom budeme sedieť takto na zadku, robiť si mlynček, brať vysoké platy, 
ľuďom – však nech pokapú, samozrejme, a my počkáme ešte tých osemnásť mesiacov, kým budú 
nové voľby, tak to odmietam. Pán redaktor, to odmietam.“ 
Marek Makara: „Preto som sa vás v úvode pýtal ako chcete vládnuť, s akou podporou? S 
akou podporou, pán predseda?“ 
Boris Kollár: „To nie je možné. Vtedy musíme spraviť okamžite, okamžite spraviť predčasné 
voľby, aby došla nová...“ 
Marek Makara: „Ako ste sa dohodli teda so SaS?“ 



Boris Kollár: „...politická garnitúra, ktorá bude schopná vládnuť, ktorá bude vedieť zostaviť 
novú koalíciu a tá vláda bude vedieť okamžite riešiť. To ja stále hovorím. Pokiaľ toto nebude 
možné...“ 
Marek Makara: „...ste hovorili o tom, že keď neprejde rozpočet, že teda ste za predčasné 
voľby?“ 
Boris Kollár: „...tak my sme za predčasné voľby. Ale nevieme ich urobiť, kým nespravíme tento 
krok. To je celé.“ 
Robert Fico: „Mám kacírsky nápad.“ 
Marek Makara: „Pán Fico, poprosím vás...“ 
Robert Fico: „Kacírsky nápad je v tom, pán predseda, že prijali ste novelizáciu ústavy, ktorá 
hovorí, že Ústavný súd nemôže posudzovať súlad ústavného zákona.“ 
Boris Kollár: „A vy idete na kacírsku... ja viem kam mierite.“ 
Robert Fico: „Nech sa páči. Ak nemôže Ústavný súd posudzovať...“ 
Boris Kollár: „Že máme to urobiť natvrdo.“ 
Robert Fico: „...ústavného zákona, tak urobme ústavný zákon o predčasných parlamentných 
voľbách a poďme do toho. Veď tak to aj bolo. Ja som od roku 1992 zažil niekoľko predčasných 
parlamentných volieb, ktoré sa realizovali vždy na základe ústavného zákona, kde 90 a viac 
poslancov...“ 
Boris Kollár: „Ale nikdy to neriešil Ústavný súd. A keď to teraz začal riešiť, tak dal výrok.“ 
Robert Fico: „Však to poďme vyriešiť, ale poďme to vyriešiť. A ešte teda, ak môžem, aby ste 
mi nezobrali slovo. Ja len chcem povedať, že ak nefungujú riešenia, ktoré sú v ústave 
predpokladané ako právne rámce, ako je referendum, zjavne to prezidentka nechce, zjavne 
nebudeme schopní tento ústavný zákon v parlamente schváliť...“ 
Marek Makara: „...“ 
Robert Fico: „V prvom čítaní asi prejde, ale potom to samozrejme oni zablokujú. Nebude si 
kapor vypúšťať vlastný rybník, ako na to zabudnime. A plus pani prezidentka bude všetko...“ 
Boris Kollár: „Však ani vy ste si ho nevypustili.“ 
Robert Fico: „No tak ale ja som urobil vážne rozhodnutie. A to rozhodnutie bolo v tom, že tá 
vláda do roku 2020 bez problémov dovládla. My musíme ísť cestou tých riešení, ktoré ústava 
umožňuje, to znamená protestovať. Som rád, že ste o tom mítingu povedali. Chcem všetkých 
pozvať o sedemnástej hodine v utorok dvadsiateho do Bratislavy pred prezidentský palác. Bude 
tam aj občianska časť, dokončím, občianska časť, vystúpia aj ľudia, ako sú pekári, budú tam aj 
starostovia, budú hovoriť, čo sa tu naozaj deje...“ 
Marek Makara: „Ale bude tam aj politická čas, predpokladám. Pripojí sa aj Hlas?“ 
Robert Fico: „My sme poslali, toto organizuje Smer – sociálna demokracia, teda vytvára 
všetky predpoklady na míting, my sme poslali každej jednej opozičnej strane, opakujem, ako aj 
mimoparlamentným stranám opozičným, vrátane KDH, Progresívneho Slovenska, keďže aj pán 
Sulík sa hlási k opozícii, dostal samozrejme odo mňa pozvánku. Veď pán Sulík chodil na mítingy 
protivládne...“ 
Boris Kollár: „A chodil, áno, áno.“ 
Robert Fico: „...aj ako minister.“ 
Boris Kollár: „Tak možno príde aj na váš.“ 
Robert Fico: „Tak kto príde, má právo vystúpiť, desať minút môže povedať...“ 
Marek Makara: „Pán Fico, vypočujme si Petra Pellegriniho, ten tento týždeň v stredu v našej 
televízii povedal na organizovanie protestu Smerom tieto slová.“ 
Peter Pellegrini: „Dopredu hovorím, že s politickými lídrami ďalšími opozičnými neplánujeme 
my stáť spoločne na jednom pódiu pred prezidentským palácom.“ 
Marek Makara: „S ĽSNS alebo s Republikou.“ 



Peter Pellegrini: „Takže ja si myslím, že malo by to skôr skončiť v takej tej občianskej rovine. 
Ak bude od začiatku politický, tak samozrejme Hlas svojou prítomnosťou najvyšších 
predstaviteľov tam nebude.“ 
Robert Fico: „Milý Peter, oznamujem ti, milý Peter, že nebudeš stáť na javisku s nikým, môžeš 
stáť sám na javisku na desať minút a je len na tebe, čí prídeš alebo neprídeš. Mňa tvoje politické 
hry vôbec nezaujímajú. My sme pozvali všetky opozičné politické strany.“ 
Marek Makara: „Pán Fico, aký význam má robiť protivládny protest pred prezidentským 
palácom?“ 
Robert Fico: „No v tomto prípade chceme upozorniť na to, čo prezidentka urobila s 
referendom.“ 
Marek Makara: „Čiže je to protest proti prezidentke?“ 
Robert Fico: „Nie, to je protivládny protest, lebo prezidentka je súčasťou tejto vládnej koalície. 
Evidentne im pomáha od rána do večera. My sme sa rozhodli toto miesto obsadiť, pretože je 
ešte možné ísť na Námestie SNP, je možné ísť pred Národnú radu, ale tam nevidím nejaký 
zásadný dôvod tam byť pri tom múre, takže je toto rozhodnutie, ktoré padlo. Neviďte v tom 
žiadnu symboliku, ale nepochybne časť tých výziev pôjde aj prezidentke, pokiaľ ide o zmarené 
referendum.“ 
Marek Makara: „Je to možno aj kampaň pred predčasnými voľbami, ktoré teda očakávate?“ 
Robert Fico: „Nie, je to normálna tvrdá opozičná práca. My sme opozičná strana, pán 
redaktor, my sme v tomto nekompromisní. Smer – sociálna demokracia chce vyhrať voľby a zdá 
sa, že sme jediní na Slovensku, ktorí sú schopní zorganizovať väčšie stretnutia protivládneho 
charakteru, takže budeme v tom pokračovať. Na to máme právo.“ 
Marek Makara: „Pán Kollár, ako vnímate tú polarizáciu spoločnosti, aj napríklad ten veľký 
protest, ktorý bol v Prahe zhruba pred niekoľkými dňami, kde bolo až stotisíc ľudí?“ 
Boris Kollár: „Pozrite sa, tam niekto rozchýril, že to boli proruskí nejakí, ja si myslím, že je to 
nezmysel. V Čechách je tento protest si myslím, treba tú obrovskú masu ľudí, treba vnímať z 
toho kontextu, že tam už je tá situácia vyhrotená s tými energiami podstatne skôr ako u nás.“ 
Marek Makara: „Dlhšie.“ 
Boris Kollár: „Dlhšie. Ešte raz. V Čechách platia trikrát väčšiu elektriku a štyrikrát väčší plyn 
ako u nás dnes domácnosti. Ja teraz sa obraciam možno na televíznych divákov, predstavte si, 
že mať dnes, ja neviem, platíte za elektriku 40 eur, platili by ste dajme tomu 120. Za plyn platíte 
80 a platili by ste dajme tomu nejakých 25 – 300 eur za plyn. No tak samozrejme, že pri takejto 
situácii tí ľudia okamžite idú protestovať. Ja by som proste to nedával na vrub, možnože to 
zvolali nejakí ľudia, ktorí...“ 
Marek Makara: „Ale vláda, česká vláda hádzala týchto ľudí opäť do jedného koša, do jedného 
vreca.“ 
Boris Kollár: „Ale to je veľká chyba, lebo nechcite mi povedal, že tam nejakých stotisíc ľudí...“ 
Marek Makara: „A pripravuje sa tam veľká, myslím, že 28. septembra...“ 
Boris Kollár: „...všetci sú Putinovi žiaci a zaplatení agenti. Žiadne, to odmietam. To boli ľudia 
nešťastní, ktorí mali dôvod protestovať, lebo tá vláda proste to neriešila. A zaujímavé je, že po 
tom proteste zrazu začala vláda pána Fialu okamžite konať a začala stropovať ceny elektrickej 
energie. Takže toto je moja odpoveď na ten protest.“ 
Marek Makara: „Pán Kollár, ešte teda, ešte sa vráťme aj k tej politickej situácii. Pripúšťate, 
že Igor Matovič padne, bude odvolaný SaS-kou alebo teda inou opozíciou? Je možné, že keď 
padne, že sa SaS vráti do koalície?“ 
Boris Kollár: „Viete, vy mi dávate takú otázku, ja si myslím, že táto otázka by bola správna, 
keby ste sa opýtali nejakého konzília psychiatrov. Lebo toto už je blázinec, áno? Akože skutočne 
toto nech psychiatri sa k tomu vyjadria, k tomuto, že čo to je za nezmysel, aby som proste odišiel 
z vlády, idem povaliť druhú vládu, odišiel z vlády...“ 
Marek Makara: „Sa pýtam či to...“ 



Boris Kollár: „...lebo neodišiel Matovič. Teraz, keď ho odvoláme, tak Matovič spokojne s 
hrdosťou napochoduje do parlamentu a SaS-ka sa pekne vráti späť na svoje ministerské posty.“ 
Marek Makara: „Áno, tento týždeň vymenovali nových štyroch ministrov, prezidentka.“ 
Boris Kollár: „Však toto je psychiatra. Vy si myslíte, že toto tunák môže takto fungovať? A vy 
si myslíte, že ten bývalý premiér, terajší minister financií odpochoduje do toho parlamentu a 
tam nebude robiť svoju politiku alebo tam nebude robiť zle tej SaS-ke? Veď to bude ešte väčší 
konflikt. Však akože nemôžete ho takto potupiť a teraz si myslieť, že on bude spokojný, SaS-ka 
poďte, poďte a ešte dneska som počúval pána Krúpu, že keď nás pekne poprosíte, tak prídeme. 
Jak môže toto...“ 
Marek Makara: „Takže nepredpokladáte návrat SaS do vlády?“ 
Boris Kollár: „Nie, však to je blázinec. Toto je psychiatria.“ 
Marek Makara: „Pán Fico, vy sa budete podieľať teda na odvolávaní Igora Matoviča?“ 
Robert Fico: „Ja dve slová. Matovič je duševne chorý človek. Ale blázinec a psychiatria, ešte 
raz to zopakujem, blázinec a psychiatria, tieto slová použil pán predseda Národnej rady 
Slovenskej republiky, člen vládnej koalície, sú najvýstižnejšie slová na to, čo dnes na Slovensku 
máme, pokiaľ ide o vládu. Ďakujem pekne.“ 
Marek Makara: „Pán Kollár.“ 
Boris Kollár: „Ďakujem, že to zhodnotil taký odborník, ktorý túto psychiatriu a blázinec tuná 
vytváral dvadsať rokov v tej politike.“ 
Marek Makara: „Prejdime k tomu, čo je veľmi dôležité na to, aby ste teda fungovali ako 
menšinová vláda. V menšine potrebujete podporu poslancov, máte zhruba okolo 69 
momentálne, pretože váš poslanec Patrick Linhart vypovedal koaličnú zmluvu. Potrebujete 
nejakých 6-7 hlasov. Ako ste teda s SaS-kou dohodnutí, na čom ste dohodnutí a keď prípadne 
neprejde rozpočet, teda že či odchádzate z tejto koalície a sú tu predčasné voľby?“ 
Boris Kollár: „Vysvetlím pána poslanca Linharta. Pán poslanec Linhart, môžete si o ňom 
myslieť čokoľvek a je to čestný človek. A má on tiež nejaké konflikty s políciou, však viete dobre, 
čo sa deje. Ja som tiež neni úplne spokojný, preto som nikdy nehlasoval za podporu pána 
Mikulca, ale vždy sme sa zdržali. To bol náš, vyjadrenie proste nejakého postoja.“ 
Marek Makara: „Poďme k tým počtom.“ 
Boris Kollár: „Áno. A teraz ešte musím povedať k tomu Linhartovi. Viete, on chce, on nás 
požiadal na klube, že proste on z určitých dôvodov chce hlasovať za odvolanie pána Mikulca. 
No a samozrejme, že korektne to oznámil premiérovi a ten mu povedal, nemôžeš, lebo si 
podpísal zmluvu koaličnú a proste nemôžeme odvolávať vlastných ministrov.“ 
Marek Makara: „Tak ju vypovedal.“ 
Boris Kollár: „Tak bol korektný, aj keď je to politický nezmysel. To je ten nezmysel. Proste on 
nemá čo vypovedať koaličnú zmluvu, on ju nevie vypovedať, ale korektne urobil takéto 
vyhlásenie, že proste.“ 
Marek Makara: „Aby mohol hlasovať za odvolanie Mikulca, nebude hlasovať s koalíciou.“ 
Boris Kollár: „Ináč bude ďalej v klube a hlasuje za všetko...“ 
Robert Fico: „K tejto téme. Máte opäť šancu, pán predseda, ukázať vzťah k Mikulcovi, pretože 
sa bude hlasovať, predpokladám v utorok, ak bude schôdza o jedenástej a schôdza prebehla 
mimoriadna, opäť boli predložené vážne dôkazy o tom, ako sa zneužíva funkcia ministra vnútra 
na rodinkárstvo, na kšefty pre svojho vlastného brata.“ 
Marek Makara: „Pán Fico, budete mať možnosť ho odvolávať.“ 
Robert Fico: „Nie, nie, nie, počkajte, my sme už svoju robotu urobili štvrtý alebo piatykrát, 
len to je dnes akože v poriadku. Tu brat pani Kolíkovej v Slovenskej televízii robí miliónové 
obraty a je to v poriadku.“ 
Marek Makara: „Ja len že nás tlačí čas.“ 
Robert Fico: „V poriadku, jasné, že keď ideme k vážnym témam...“ 
Marek Makara: „Nechcem vám do toho skákať.“ 



Robert Fico: „...tak nás vždycky tlačí čas. Ja len chcem povedať, že Mikulec zneužíva svoju 
funkciu a ja verím, že aj ostatné vládne strany preukážu vzťah k tomuto človeku, ktorý tam 
naozaj nemá čo jednoducho robiť.“ 
Marek Makara: „Pán Kollár, máme poslednú polminútu, takže ako to bude vyzerať s tou 
podporou menšinovej vlády? Ako ste s SaS dohodnutí? Budú vás podporovať alebo teda 
neprejde rozpočet, sú tu predčasné voľby?“ 
Boris Kollár: „Pozrite sa, ja nechcem sedieť vo vláde, ktorá nevie pomôcť ľuďom. Ja by som 
sa hanbil brať plat len za to, že sedím niekde ako predseda parlamentu alebo nejaký minister, 
rozumiete ma? Hanbil by som sa brať plat za niečo, čo neviem proste ľuďom prijímať, zákony 
a predkladať zákony a pomáhať.“ 
Marek Makara: „Čiže bude to...“ 
Boris Kollár: „To znamená, že nie. Ja v tom prípade, keď sa toto udeje, tak budem veľmi tlačiť 
na ukončenie tohto, riadenie a ukončenie tohto, tejto mizérie, tak by som samozrejme najprv sa 
bavil s našimi koaličnými partnermi a nejakým riadeným spôsobom by sme buď my odišli alebo 
hlasovali za predčasné voľby, buď to urobíme týmto zákonom, ktorý máme teraz v parlamente 
alebo to urobíme natvrdo, ako ste spomínali vy. Nebolo by to úplne ústavne čisté, ale asi nejak 
by nás nikto nedokázal...“ 
Marek Makara: „Hovorí predseda parlamentu Boris Kollár. Ďakujem, že ste tu dnes boli.“ 
Robert Fico: „Toto bol optimistický záver. Ďakujem pekne.“ 
Marek Makara: „Ďakujem aj predsedovi strany Smer-SD Robertovi Ficovi.“ 
Robert Fico: „Ďakujem. A ešte raz želám všetkým peknú nedeľu.“ 
Boris Kollár: „Peknú nedeľu.“ 
 
13:10:38 koniec programu O 5 minút 12 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
                       
 
 
 


